
Število objav: 15
Internet: 12
Tisk: 3
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 0
Inženirska zbornica ...: 0
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 3
Zakon o ... načrtovanju: 0
Zakon o ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 1
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
Svetovni gradbeni forum 2019: 0
Gradbeništvo, graditev: 11

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 25. 7. 2019
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Internet Naslov Izgube gospodarstva v vročih dneh niso zanemarljive

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg Rtvslo.si; 531.564, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 24. 7. 2019

Stran v zbirki:
6

Avtor G. C.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...spet neugodno in zmanjšuje produktivnost. Vendar tam, kjer ni drugih možnosti ohlajevanja, je morda s tega vidika 
boljše," pravi Pahor. Proizvodnja, , turizem in transport so panoge, ki na ravni EU-ja sodijo med gradbeništvo
najpomembnejše in predstavljajo velik delež delovne sile, hkrati pa v obdobjih vročinskih... 

Internet Naslov Zaradi spremembe gradbene zakonodaje manj prijav v podporno shemo proizvodnje 
energije

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Slovensko gospodarstvo; 24. 7. 2019

Stran v zbirki:
7

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...za proizvodne naprave obnovljivih virov energije in soproizvodnjo toplote in električne energije za vstop v podporno 
shemo je upadlo zaradi spremenjene , ugotavlja Agencija za energijo. Po novem je ob prijavi gradbene zakonodaje
projektov namreč treba priložiti veljavno gradbeno dovoljenje. Agencija je lani objavila dva javna... 

Internet Naslov Prihodnje leto ljubljanska upravna enota združena za Bežigradom

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Dnevnik.si; 260.950, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 24. 7. 2019

Stran v zbirki:
10

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Ljubljana so za STA pojasnili, da bodo na Linhartovi 13 združili izpostave Center, Bežigrad, Moste-Polje, Šiška in 
Vič-Rudnik. Te pokrivajo delovna področja  objektov, kmetijstva, obče uprave in premoženjskopravnih zadev. graditve
Na tej lokaciji že deluje enota Bežigrad, ki tukaj ostaja tudi med obnovo. Na Linhartovo... 

Internet Naslov Kolektor – kralj javnih naročil

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Dnevnik.si; 260.950, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 24. 7. 2019

Stran v zbirki:
14

Avtor Anja Hreščak

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...fiskalni učinki – precej višji, če gradbeni projekt izvaja domače namesto tuje podjetje. Statistična analiza podatkov 
javnih naročil razkriva, da je v  večina del oddanih domačim gradbenim podjetjem. Letos je bila vrednost gradbeništvu
javnih naročil za gradbene storitve že več kot 662 milijonov evrov. Od tega je za... 

Internet Naslov Delavci migranti ob pravice zaradi zastarele zakonodaje iz časov SFRJ

Zaporedna št.
5

Medij; Doseg Maribor24.si; 155.831, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 24. 7. 2019

Stran v zbirki:
17

Avtor Vanja Čiček

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...več kot 30-odstotni padec izdanih A1 obrazcev. Eno največjih panog, ki napotuje delavce iz Slovenije, predstavlja 

, katero obsega 44 odstotkov vseh napotitev. V letu 2018 je Slovenija za  izdala 38.118 gradbeništvo gradbeništvo
obrazcev A1, vendar gre običajno za krajše napotitve. Večinski del A1 obrazec tako predstavljajo kratkoročne... 
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Internet Naslov Vroče je. In lahko nehate delati, če...

Zaporedna št.
6

Medij; Doseg Cekin.si; 121.417, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 24. 7. 2019

Stran v zbirki:
23

Avtor M. M. , Š. Z.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...ekvivalent gospodarstva Združenega kraljestva," je pojasnila soavtorica poročila Catherine Saget. Globalno 
segrevanje bo najbolj prizadelo kmetijstvo in , saj delavci v omenjenih panogah svojega dela ne morejo gradbeništvo
opravljati v senci ali hlajenih prostorih. "Tudi v najboljšem scenariju bo imela večja toplotna... 

Internet Naslov Koga lovijo Fursovi inšpektorji letos in kdo jim pomaga

Zaporedna št.
7

Medij; Doseg Finance.si; 115.666, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 24. 7. 2019

Stran v zbirki:
30

Avtor Tanja Smrekar

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...najpogosteje izvajajo nadzore: zaposlovanja na črno in izdajanja pravilnih računov pri gotovinskem poslovanju, 
predvsem v dejavnostih gostinstva, trgovine, , prevoza blaga, kmetijstva in drugih storitvenih dejavnostih; gradbeništva
pri dejavnosti taksi prevozov; pri prodaji sezonskega sadja in kmetijskih pridelkov; pri... 

Internet Naslov Prihodnje leto ljubljanska upravna enota združena za Bežigradom

Zaporedna št.
8

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 24. 7. 2019

Stran v zbirki:
33

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Ljubljana so za STA pojasnili, da bodo na Linhartovi 13 združili izpostave Center, Bežigrad, Moste-Polje, Šiška in 
Vič-Rudnik. Te pokrivajo delovna področja  objektov, kmetijstva, obče uprave in premoženjskopravnih zadev. graditve
Na tej lokaciji že deluje enota Bežigrad, ki tukaj ostaja tudi med obnovo. Na Linhartovo... 

Internet Naslov Kolektor – kralj javnih naročil

Zaporedna št.
9

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 7. 2019

Stran v zbirki:
37

Avtor Anja Hreščak

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...fiskalni učinki – precej višji, če gradbeni projekt izvaja domače namesto tuje podjetje. Statistična analiza podatkov 
javnih naročil razkriva, da je v  večina del oddanih domačim gradbenim podjetjem. Letos je bila vrednost gradbeništvu
javnih naročil za gradbene storitve že več kot 662 milijonov evrov. Od tega je za... 

Tisk Naslov ŠMARJEŠKI VRELCI

Zaporedna št.
10

Medij; Doseg Dolenjski list; 38.000, Slovenija Stran: 6 Površina: 60 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 7. 2019

Stran v zbirki:
38

Avtor Unknown

Teme Gradbena parcela

Povzetek
...oz. vinogradnikov bo tekel iz fontane cvička. GRADNJA - Na šmarješki občini želijo z dopolnjenim OPN-jem 
spodbuditi stanovanjsko gradnjo in zagotoviti  zanjo. Po besedah župana je njihova vizija, da bi bile gradbene parcele
Šmarješke Toplice najbolj dragocen del Dolenjske, najbolj iskan kraj, v katerem bi ljudje želeli... 
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Tisk Naslov Se še letos obeta rešitev?

Zaporedna št.
11

Medij; Doseg Dolenjski list; 38.000, Slovenija Stran: 15 Površina: 326 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 25. 7. 2019

Stran v zbirki:
39

Avtor Dušič B. Gornik

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...zemljiščih, ki ga država pravkar spreminja NOVO MESTO - V zadnjem letu se je v Sloveniji postavljanje rastlinjakov 
skorajda ustavilo. To je rezultat nove , ki velja od sredine lanskega leta in je pred kmete postavila gradbene zakonodaje
nove ovire, na katere je februarja, kot smo že pisali, opozoril tudi Sindikat kmetov Slovenije.... 

Tisk Naslov Velika zamuda, a vsaj začelo se bo

Zaporedna št.
12

Medij; Doseg Celjan; 17.000, Slovenija Stran: 8 Površina: 969 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 24. 7. 2019

Stran v zbirki:
41

Avtor Primož Škerl

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...bo pripomoglo k izboljšanju prometne varnosti. MOC bo za rekonstrukcijo ceste iz proračuna primaknila 30 odstotkov 
potrebnih sredstev, financirala bo  pločnika, kolesarske steze in postavitev javne razsvetljave,« so še zapisali. graditev
Dolga pogajanja z lastniki MOC se je ves čas aktivno vključevala tudi v postopke... 

Internet Naslov Prihodnje leto ljubljanska upravna enota združena za Bežigradom

Zaporedna št.
13

Medij; Doseg Aktualno24.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 24. 7. 2019

Stran v zbirki:
44

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Ljubljana so za STA pojasnili, da bodo na Linhartovi 13 združili izpostave Center, Bežigrad, Moste-Polje, Šiška in 
Vič-Rudnik. Te pokrivajo delovna področja  objektov, kmetijstva, obče uprave in premoženjskopravnih zadev. graditve
Na tej lokaciji že deluje enota Bežigrad, ki tukaj ostaja tudi med obnovo. Na Linhartovo... 

Internet Naslov Zaradi spremembe gradbene zakonodaje manj prijav v podporno shemo proizvodnje 
energije

Zaporedna št.
14

Medij; Doseg Findinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 24. 7. 2019

Stran v zbirki:
45

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...za proizvodne naprave obnovljivih virov energije in soproizvodnjo toplote in električne energije za vstop v podporno 
shemo je upadlo zaradi spremenjene , ugotavlja Agencija za energijo. Po novem je ob prijavi gradbene zakonodaje
projektov namreč treba priložiti veljavno gradbeno dovoljenje. Agencija je lani objavila dva javna... 

Internet Naslov Minervo - Mali delničarji zahtevajo prevzemno ponudbo

Zaporedna št.
15

Medij; Doseg Skupaj.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 24. 7. 2019

Stran v zbirki:
47

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...76 tisočakov čistega dobička, deluje usklajeno? Konec lanskega leta je Minervo prodal projektantsko družbo Minervo 
control, laboratorij za meritve v  in rudarstvu Vibrolab in družbo Proeks, ki trguje z gospodarskimi razstrelivigradbeništvu
, skladišči razstrelivo in prevaža nevarno blago. Proeks je lani ustvaril... 
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Izgube gospodarstva v vročih dneh niso zanemarljive
Z vročino se zmanjšuje delovna storilnost
G. C.| 24. julij 2019 ob 07:57
Ljubljana - MMC RTV SLO, STA, Radio Slovenija

NIJZ svetuje, da v največji vročini pijemo vodo sobne temperature vsaj dva litra na dan, četudi nismo žejni. Fot…

Visoke temperature in daljša vročinska obdobja zmanjšujejo intenzivnost dela oziroma
povečujejo pogostost krajših premorov. Dolgoročno pa lahko vročina bistveno vpliva tudi
na zmanjševanje gospodarske storilnosti.

Novejše študije kažejo, da se pri temperaturi nad 27 stopinj Celzija predvsem pri predelovalnih
dejavnostih delovna storilnost z vsako stopinjo zmanjša za od 4 do 9 odstotkov, je za Radio Slovenija
novinarju Juretu Čepinu povedal Marko Pahor z ljubljanske ekonomske fakultete. To pomeni več
odsotnosti z dela, zmanjšane mentalne in ročne sposobnosti ter večje tveganje za nesreče.

"Dodana vrednost predelovalnih dejavnosti v Sloveniji je okoli 9 milijard, na delovni dan je to nekje 45
milijonov. Pri temperaturi 31, 32 stopinj, to lahko pomeni, 5 do 6 milijonov manjšo dodano vrednost,"
pojasnjuje Pahor.

Poleti je sicer delovna storilnost zaradi dopustov že sploh manjša, vendar izgube gospodarstva v vročih
dneh vseeno niso zanemarljive. Država bi morala zato tej problematiki posvetiti več pozornosti, meni
Pahor, bodisi z različnimi spodbudami podjetjem ali prestrukturiranjem, tudi v pogajanjih s socialnimi
partnerji.

"Obstaja študija, kakšni bi bili stroški in koristi glede selitve proizvodnje v nočni čas, ko je hladneje. Delo v
nočnem času je spet neugodno in zmanjšuje produktivnost. Vendar tam, kjer ni drugih možnosti
ohlajevanja, je morda s tega vidika bolje," pravi Pahor.

Proizvodnja, gradbeništvo, turizem in transport so panoge, ki na ravni EU-ja spadajo med
najpomembnejše in predstavljajo velik delež delovne sile, hkrati pa v obdobjih vročinskih valov zaradi
izpostavljenosti zunanjim okoljskim dejavnikom najbolj trpijo.

Vročinska val bo trajal do petka

Agencija za okolje (Arso) opozarja, da bo predvsem na Primorskem in po nižinah osrednje Slovenije od
torka do petka sredi dneva in popoldne velika toplotna obremenitev. V sredo naj bi temperature dosegle
do 36 stopinj. Ob koncu tedna bo vročina nekoliko popustila, vendar se bo vrnila že prihodnji teden.

Nacionalni inštitut za javno zdravje (NIJZ) ob napovedani vročini opozarja, da lahko najbolj prizadene
starejše in otroke ter bolnike z obolenji, ki vplivajo na uravnavanje toplote v telesu, na mobilnost in
sposobnost presojanja. Med bolj ogroženimi zaradi vročine so tudi delavci, ki delajo na prostem, in

Rtvslo.si 24.07.2019 
SredaDržava: Slovenija

Doseg: 531.564

08:05

https://www.rtvslo.si/gospodarstvo/izgube-gospodar... 1 / 2
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SredaDržava: Slovenija

Doseg: 531.564 Kazalo
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prebivalci mest.

Daljše obdobje vročine, kot opozarjajo na NIJZ-ju, lahko povzroči različne težave, kot so kožni izpuščaji,
vročinski krči, vročinska izčrpanost, omedlevica s kratkotrajno izgubo zavesti in vročinsko kap.
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https://www.sta.si/2660377/zaradi-spremembe-gradbe... 1 / 1

Zaradi spremembe gradbene zakonodaje manj 
prijav v podporno shemo proizvodnje energije
Število prijavljenih projektov na razpisu za proizvodne naprave obnovljivih virov energije in soproizvodnjo toplote in 
električne energije za vstop v podporno shemo je upadlo zaradi spremenjene gradbene zakonodaje, ugotavlja Agencija 
za energijo. Po novem je ob prijavi projektov namreč treba priložiti veljavno gradbeno dovoljenje.
Agencija je lani objavila dva javna poziva investitorjem k prijavi projektov proizvodnih naprav za proizvodnjo električne 
energije iz obnovljivih virov energije in v soproizvodnjo toplote in električne energije za vstop v podporno shemo, od 
katerih je bil eden zaključen v letu 2018, drugi pa v začetku letošnjega.
Na februarja lani objavljen poziv so investitorji prijavili 233 projektov; od tega je bilo prijavljenih 215 projektov za nove 
proizvodne naprave, 18 za obnovo obstoječih proizvodnih naprav in en projekt za pretežno novo proizvodno napravo.
Na naslednji javni poziv, ki je bil objavljen decembra lani, pa je, predvsem zaradi zahteve po predložitvi gradbenega 
dovoljenja, prispelo le 132 prijav, od tega 118 za nove in 14 projektov za obnovljene proizvodne naprave, samo ena 
prijava pa za proizvodno napravo, ki izkorišča energijo vetra. Te sicer prevladujejo v vseh preostalih javnih razpisih, tako 
med prijavljenimi kot tudi izbranimi projekti.
Doslej izpeljani pozivi po ocenah agencije sicer kažejo, da je ob obstoječih spodbudah podporne sheme med 
potencialnimi investitorji še vedno velik interes za gradnjo proizvodnih naprav. Izbrani projekti v okviru zaključenih javnih 
pozivov nakazujejo spodbuden nadaljnji razvoj proizvodnje električne energije iz tovrstnih naprav. "Precej zaskrbljujoče pa
je dejstvo, da je med izbranimi projekti veliko proizvodnih naprav, ki izkoriščajo energijo vetra, katerih umestitev v prostor 
bo terjala precej napora," so dodali.
Po mnenju agencije, ki je analizo prijav objavila v poročilu o stanju na področju energetike za leto 2018, je shema državne
pomoči za spodbujanje spodbujanje proizvodnje električne energije iz obnovljivih virov in v soproizvodnji električne 
energije in toplote z visokim izkoristkom eden pomembnejših ukrepov politike Slovenije pri razvoju uporabe obnovljivih 
virov energije.
Podporna shema se v Sloveniji izvaja od leta 2009 in sicer kot obratovalna podpora za tekoče poslovanje, kjer proizvajalci
sami prodajo električno energijo na trgu, kot državna pomoč pa jim je izplačana razlika med opredeljenim stroškom 
proizvodnje, ki vključuje tudi normalen donos, in referenčno tržno ceno električne energije ali kot zagotovljen odkup 
električne energije po vnaprej določeni fiksni ceni.
Za naprave na obnovljive vire energije je podporo mogoče zagotoviti za največ 15 let, za soproizvodne enote pa za 
največ 10 let.
Agencija je nov razpis za vstop v podporno shemo objavila prejšnji mesec, prijave pa sprejemajo do 30. avgusta. Skupna 
višina razpoložljivih sredstev je 10 milijonov evrov, ki bodo namenjena investitorjem za zagotavljanje podpor za elektriko.
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Prihodnje leto ljubljanska upravna
enota združena za Bežigradom
Na Linhartovi 13 ministrstvo za javno upravo načrtuje združitev večine
izpostav ljubljanske upravne enote, do katere naj bi prišlo med letošnjim
decembrom in januarjem prihodnje leto. Prenova stavbe za Bežigradom je
že v polnem teku, na ministrstvu za javno upravo ocenjujejo, da bo stala
več kot štiri milijone evrov.

Stavba upravne enote Bežigrad na Linhartovi 13. (Foto: Vanja
Brkić)

UPRAVNA ENOTA

STA
24. julij 2019

 24. julij 2019 10:30

Rusija obžaluje vdor
vojaškega letala v
južnokorejski prostor

1 min

Prestrukturiranje potisnilo
Deutsche Bank v rdeče
številke

11 min

#video Britanska
Kolumbija: helikoptersko
reševanje v reki ujetih
lososov

11 min

Thomas Bach: Še nikoli ni
bil leto dni pred igrami
nihče tako pripravljen, kot
j...

16 min

Daimler s prvo četrtletno
izgubo v zadnjem
desetletju

26 min

Čeprav ni prepovedana,
vožnja v natikačih, petkah
ali bosih nog ni varna

28 min

Skupina Telekom Slovenije
v polletju za 35 odstotkov
povečala dobiček;
delničarj...

31 min

Vse objave

NAJNOVEJŠE

Na Upravni enoti Ljubljana so za STA pojasnili,
da bodo na Linhartovi 13 združili izpostave
Center, Bežigrad, Moste-Polje, Šiška in Vič-
Rudnik. Te pokrivajo delovna področja graditve
objektov, kmetijstva, obče uprave in
premoženjskopravnih zadev. Na tej lokaciji že
deluje enota Bežigrad, ki tukaj ostaja tudi med
obnovo.

Na Linhartovo 13 se bo preselilo tudi vodstvo
Upravne enote Ljubljana ter oddelek za splošne
in kadrovske zadeve s finančno-računovodsko
službo. Na trenutni lokaciji bo ostala izpostava
Tobačna, kjer deluje sektor za upravne notranje
zadeve.

Dnevnik.si
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Stavba, v katero se seli državna uprava, je bila
prej v lasti Mestne občine Ljubljana (Mol).
Septembra 2017 so ministrstvo, Mol in Upravna
enota Ljubljana podpisali pogodbo, s katero je
Mol prenesel stavbo v državno last, v prostore, ki
jih zdaj uporablja uprava enota, pa bo občina
preselila uslužbence mestne uprave. "Odločitve o
tem, kateri oddelki se bodo selili, še nismo
sprejeli. Sledili bomo predvsem cilju optimizacije
delovnega procesa ter še višji kakovosti storitev
za naše meščane," so pojasnili za STA.

Do sedaj je prostore na Linhartovi 13 uporabljalo
31 društev ter drugih organizacij, med njimi tudi
Društvo za nenasilno komunikacijo, Javni zavod
Cene Štupar, Spominčica - Alzheimer Slovenija,
Društvo anonimnih alkoholikov, Društvo
gluhoslepih Slovenije Dlan, Društvo invalidov
Ljubljana Bežigrad in Zavod za oskrbo na domu
Ljubljana. Mol je uporabnikom zagotovil ustrezne
prostore na različnih lokacijah v Ljubljani.
Prostore na Linhartovi 13 pa so državi predali
prazne, brez stvari in oseb, so pojasnili.

Zaslediti je bilo mogoče informacije o slabšem
stanju stavbe, na kar občina odgovarja, da so
sproti opravljali vzdrževalna dela. "V času, ko je
bila Mol še lastnica, niso bila predvidena nobena
večja investicijska dela, saj stavba kot celota ni
bila v tako slabem stanju. Vsekakor pa ima vsak
lastnik posameznih delov v večstanovanjski
stavbi pravico, da sam kadarkoli preuredi in
estetsko izboljša svoje prostore," so zapisali.

V stavbi trenutno prenavljajo generalne
elektroinštalacije, tlake, delno stavbno pohištvo,
svetlobnike na strehi, vhodna vrata, menjajo
vodovodno inštalacijo ter sanirajo ogrevanje in
hlajenje. Uredila se bo tudi zunanja okolica
stavbe, so pojasnili na ministrstvu.

Vrednost investicije
ocenjujejo na več kot štiri
milijone
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Vrednost investicije združevanja upravne enote
in prenovo stavbe na ministrstvu ocenjujejo na
več kot štiri milijone. Izvedba gradbenih,
obrtniških in inštalacijskih del bo stala
3.305.799,54 evrov z DDV, dobava in montaža
opreme pa 632.248,35 evrov z DDV. Pogodba za
izdelavo projektne dokumentacije je vredna
137.980 evrov z DDV, pogodba za izdelavo
investicijske dokumentacije 5.441,20 evrov z
DDV, pogodba za izvajanje strokovnega
gradbenega nadzora pa 21.069,40 evrov z DDV.
Naročene so bile še predhodne študije in analize
objekta v višini 6.844,20 evrov z DDV.

Do leta 2019 je bilo v združevanje upravnih enot
vloženih 97.728,10 evrov z DDV. S temi sredstvi
so pokrili izdelavo projektne in investicijske
dokumentacije ter ostalih študij in analiz objekta.
Izvajalec je začel z deli konec maja.

Ker so prostori v lasti države, ljubljanska upravna
enota za uporabo prostorov ne bo plačevala
najemnine oz. bo plačevala le obratovalne
stroške.

Datum selitve za Bežigrad se je sicer že večkrat
zamaknil. Sporazum sta vlada in Mol sklenila že
maja 2016, takrat so predvideli, da se bo upravna
enota preselila že do konca 2016. Septembra
2017 so sklenili pogodbo o prenosu stavbe v
državno last. Takratni načelnik ljubljanske
upravne enote Lovro Lončar je selitev napovedal
za leto 2019, predvidoma bi se končala že maja.

Sedaj na ministrstvu za javno upravo selitev
načrtujejo med letošnjim decembrom in
januarjem prihodnje leto. Na ministrstvu na
vprašanje, zakaj se je selitev zamaknila, kot
razlog navajajo pozno primopredajo poslovnih
prostorov med Mol in ministrstvom, ki se je
zgodila 26. aprila.
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Kolektor	–	kralj	javnih	naročil	
Letos	je	bila	vrednost	javnih	naročil	za	gradbene	storitve	že	več	kot	662
milijonov	evrov.	Od	tega	je	za	48,5	milijona	evrov	del	dobil	Kolektor	Koling,
še	za	dodatnih	30,1	milijona	evrov	pa	lastniško	povezano	podjetje	Kolektor
CPG,	ki	se	je	uspešno	potegovalo	za	kar	24	javnih	naročil.

PREVIOUS

Letos	je	bila	vrednost	javnih	naročil	za	gradbene	storitve	že	več	ko
Kolektor	Koling.	(Foto:	Matjaž	Rušt)

NEXT

KOLEKTOR	KOLING

Anja	Hreščak
25.	julij	2019

	25.	julij	2019	0:45

Kolektor	–	kralj	javnih
naročil

5	min

Posebni	preiskovalec
Mueller:	Trumpa	nismo
oprali	krivde

5	min

Dopolnilno	zdravstveno
zavarovanje:	Še	najmanj
slaba	možnost?

47	min

Več	Albancev	verjame	v	EU
kot	v	Boga

48	min

Dnevnik	o	sodniku
Radonjiću

49	min

Neustrezno	ravnanje
družine

50	min

Pismo	premierju:
predlagajte	še	kandidatko
za	evrokomisarko

50	min

Vse	objave

NAJNOVEJŠE

Iz	konzorcija	Markomarka	Nivala,	Nivala	Investa
in	Ekorela	so	v	minulih	dneh	družbi	2TDK
posredovali	dodatna	dokazila	o	tem,	da
izpolnjujejo	vse	pogoje	in	imajo	potrebne
reference	za	gradnjo	mostov	in	galerije	čez
dolino	Glinščice	na	trasi	drugega	tira	med	Divačo
in	Koprom.	V	2TDK	jih	bodo	sedaj	preučili	in	se
najkasneje	v	začetku	prihodnjega	tedna	odločili	o
usodi	razpisa.	Če	bodo	ugotovili,	da	so	reference

Pozdravljeni,	Matjaž
Dnevnik.si
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že	prvič	izbranega	konzorcija	ustrezne,	bodo
dela	ponovno	oddali	njim.	V	nasprotnem	primeru
se	bo	veselil	drugi	najcenejši	ponudnik	na
razpisu,	konzorcij	treh	najmočnejših	slovenskih
gradbenih	družb,	Kolektorja	CGP,	Rika	in
Pomgrada.

So	v	2TDK	ravnali	pravilno	ali
nevestno?
Na	razpis	družbe	2TDK	so	prispele	tri	ponudbe:
ponudba	konzorcija	Markomarka	Nivala,	Nivala
Investa	in	Ekorela	je	bila	vredna	7,96	milijona
evrov,	ponudba	konzorcija	Kolektorja	CGP,	Rika
in	Pomgrada	13,5	milijona	evrov,	ponudba
Godine	pa	14,3	milijona	evrov.	Junija	je	2TDK
izbral	najcenejšega	ponudnika,	a	nato	3.	julija
odločitev	razveljavil	»zaradi	izkazanih	sumov
glede	izpolnjevanja	pogojev	izbranega
ponudnika«.	Pred	tem	je	namreč	Kolektor
pregledal	ponudbo	izbranega	izvajalca	in	opazil
morebitne	nezadostne	reference,	pa	tudi
računsko	napako	v	razpisni	dokumentaciji.	Sum
je	naznanil	2TDK	in	ga	pozval	k	odpravi
nepravilnosti.	Zaradi	odprave	računske	napake
se	bodo	sorazmerno	podražile	tudi	vse	tri
ponudbe;	najcenejša	bo	znašala	8,5	milijona
evrov.

Medtem	pa	se	že	pojavljajo	opozorila,	da	2TDK
ni	upravičeno	razveljavil	izbora	razpisa,	saj
zakon	ne	navaja	neustreznega	pregleda	in
ocene	naročnika	kot	utemeljenega	razloga	za
razveljavitev	izbora.	Obrazložitev	2TDK	naj	bi
bila	torej	pravno	nesprejemljiva.	»Neustreznost
pregleda	in	ocene	ponudb	je	lahko	izkazana
samo	kot	nestrokovno,	malomarno,	površno,
skratka	kot	nevestno	delo	uprave	in	strokovne
komisije	za	oddajo	naročila	in	zlasti	kot	nevestno
delo	Družbe	za	razvoj	investicij	(DRI),	ki	opravlja
inženirske	storitve	za	2TDK.	Če	so	v	2TDK	in
DRI	ravnali	nevestno,	to	ni	kršitev	ZJN-3	in	ni
razlog	za	razveljavitev	odločitve,	pač	pa	je	razlog
za	preverjanje	odgovornosti,«	je	v	spletnem
zapisu	pojasnil	nekdanji	član	uprave	Družbe	za
avtoceste	(Dars)	Stanko	Štrajn.
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Večino	javnih	naročil
domačim	podjetjem
Gotovo	pa	je	nekaj;	prve	objekte	na	trasi
famoznega	drugega	tira	bo	gradilo	slovensko
podjetje	oziroma	konzorcij	slovenskih	družb.
Ekonomist	Jože	P.	Damijan	je	namreč	za	časnik
Večer	zapisal,	da	so	skupni	makroekonomski
učinki	–	torej	prihodki	za	domača	podjetja,
zaposlitve	in	fiskalni	učinki	–	precej	višji,	če
gradbeni	projekt	izvaja	domače	namesto	tuje
podjetje.

Statistična	analiza	podatkov	javnih	naročil
razkriva,	da	je	v	gradbeništvu	večina	del	oddanih
domačim	gradbenim	podjetjem.	Letos	je	bila
vrednost	javnih	naročil	za	gradbene	storitve	že
več	kot	662	milijonov	evrov.	Od	tega	je	za	48,5
milijonov	evrov	del	dobil	Kolektor	Koling	(osem
naročil),	še	za	dodatnih	30,1	milijona	evrov	pa
lastniško	povezan	Kolektor	CPG	(24	naročil).
Sledi	Pomgrad	z	12	javnimi	naročili	v	skupni
vrednosti	35,9	milijona	evrov	in	nato	Riko	z
dvema	razpisoma	za	30,8	milijona	evrov.

Na	lestvici	najuspešnejših	družb,	ki	kraljujejo	na
slovenskih	javnih	naročilih,	sta	pravzaprav	zgolj
dva	tujca.	Sarajevski	Euro-Asfalt	je	med	drugim
gradil	avtocesto	Draženci–Gruškovje,	skupaj	s
Kolektorjem	pa	tudi	dostopne	ceste	k	trasi
drugega	tira.	RDZ	Internacional	(Ruske	državne
železnice)	pa	se	je	skupaj	z	Rikom	uspešno
potegoval	za	gradnjo	vozlišča	Pragersko	v
vrednosti	63,2	milijona	evrov.	Družba	Markomark
Nival	je	v	tem	smislu	palček,	a	ni	nepomembna.
Letos	so	opravili	za	1,6	milijona	evrov	javnih
naročil,	glavnino	za	direkcijo	za	infrastrukturo	in
Slovenske	železnice.

Koliko	ostane	državi,	če
posel	odda	domačim?
Četudi	bi	bil	(samostojni)	tuj	ponudnik	cenejši
celo	do	30	odstotkov,	je	skupni	makroekonomski
učinek	za	domačo	državo	bistveno	večji,	če
posel	dobijo	domača	podjetja,	je	izračunal
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Damijan.	Ponazarja,	da	gre	pri	gradbenem	poslu
v	vrednosti	100	milijonov	evrov,	ki	ga	dobi
domači	izvajalec,	35	milijonov	domačim
podizvajalcem,	21	milijonov	za	materialne
stroške,	11	milijonov	za	uvožene	inpute,	12
milijonov	za	plače,	13	milijonov	za	poslovni
presežek	(amortizacija	in	dobiček),	8	milijonov
pa	za	davke.

Upoštevajoč	medsebojne	dobave	med	podjetji	bi
od	100	milijonov	evrov	šlo	27	milijonov	za
uvožene	inpute,	preostalih	73	milijonov	pa	bi	se
razdelilo	med	domačimi	subjekti.	Če	posel	dobi
tuje	podjetje,	ki	pripelje	svojo	mehanizacijo	in
delavce,	pri	nas	pa	plačuje	elektriko	in
komunalne	storitve	ter	material,	od	posla	v
vrednosti	100	milijonov	evrov	ostane	v	Sloveniji
le	okrog	20	milijonov,	je	zapisal.	Obenem	je	tudi
sam	priznal,	da	slovenski	izvajalci	nimajo
potrebnih	referenc,	da	bi	se	za	glavna	dela	pri
denimo	drugem	tiru	potegovali	sami.	Posel	lahko
dobijo	le	kot	člani	konzorcija	s	tujimi	izvajalci.
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Delavci migranti ob pravice zaradi zastarele zakonodaje iz časov SFRJ

VANJA ČIČEK • 3 ure  NAZADNJE POSODOBLJENO: 11 ur    

Na Ministrstvu za delo odgovarjajo na očitke Avstrijcev, ki so zoper RS v Bruslju podali pritožbo zaradi
sistematičnega izkoriščanja in nezakonitega delovanja pri napotitvah delavcev na delo v Avstrijo.

Nedavno smo pisali o pritožbi avstrijskih sindikatov zoper Slovenijo, ki slovenskim delodajalcem dopušča “sistematično
izkoriščanje” pri napotitvah delavcev na delo v tujino oziroma v Avstrijo. Spomnimo, predsednik evropske zveze
gradbenih in lesnih delavcev Dietmar Schäfers je dejal, da je “Slovenija zgradila zaslužkarski poslovni model, ki
temelji na socialnih goljufijah in izkoriščanju delavcev. To je popolnoma nesprejemljivo, zato je treba to prakso
nemudoma ustaviti,” je dodal.

V Bruselj so pritožbe naslovili tudi drugi avstrijski sindikati, pri tem pa avstrijsko gospodarsko zbornico pozvali, naj sledi
zgledu in sama ravna enako. Četudi Schäfers pri svojih obtožbah ni bil ekspliciten, pa je verjetno ciljal na olajšave
delodajalcem pri plačilu prispevkov za socialno varnost napotenih delavcev.

Zastarela zakonodaja še iz nekdanje SFRJ
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Za kakšne sporne prakse gre in kaj vse več pritožb avstrijskih sindikatov lahko pomeni za Slovenijo, smo preverili tudi
na Ministrstvu za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti. S kabineta ministrice odgovarjajo, da so s
pritožbo seznanjeni zgolj iz medijev in da so razbrali, da se pritožba nanaša na področje ureditve detaširanih oziroma
napotenih delavcev, ki so v delovnem razmerju z delodajalcem v RS, vendar so poslani na delo v tujino.

Kot navajajo, prihaja do problema zaradi zastarele zakonodaje, ki je veljala že v nekdanji SFRJ. “V tem času
(napotitve) delodajalec za njih ne plačuje prispevkov od dejanske plače, temveč od primerljive plače, kot če bi delavec
dejansko delo opravljal v Republiki Sloveniji. Takšna ureditev izhaja iz določbe drugega odstavka 144. člena ZPIZ-2,
enako pravilo pa je veljalo tudi v preteklih ureditvah (tudi v bivši SFRJ), in sicer vse od leta 1970,” so odgovorili za
Maribor24.

Napoteni delavci prejemajo tudi druge dodatke
V preteklosti je navedena ureditev veljala pri napotitvah za daljše obdobje, ko je bila ekonomska moč gospodarskih
subjektov takšna, da ni omogočala plačevanja polnih prispevkov od dejanske plače.

Angažirali delovno skupino, ki bo prevetrila zastarele ureditve
A na ministrstvu se zavedajo, da je danes način dela v tujini precej drugačen kot takrat. V zadnjih letih se je namreč
spreminjal tako način dela v tujini, kot tudi trajanje dela, zato je bilo potrebno ponovno razmisliti o tovrstni ureditvi. Prav
zato so na MDDSZ ob koncu prejšnjega leta imenovali delovno skupino, katere naloga je priprava pregleda veljavne
ureditve zavarovalnih podlag, zavarovalnih osnov, višine prispevnih stopenj, zavezancev za plačilo prispevkov  ter
posebnosti v zvezi z oprostitvami plačila prispevkov, proučitev možnosti poenotenja zavarovalnih podlag in osnov za
vsa socialna zavarovanja ter v končni fazi priprava predloga sistemskih sprememb poenotenja zavarovalnih podlag in
osnov. Omenjena delovna skupina je z delom pričela v začetku 2019.

Gre za izjemno zahteven projekt, ki ga zapleta slovenska birokracija

Cilj delovne skupine je pripraviti predlog predpisa, ki bo bistveno poenostavil sedanje stanje na zadevnem področju, pri
čemer pa je treba predlagano rešitev uskladiti tako s pristojnimi ministrstvi kot tudi s socialnimi partnerji. Doslej je bila
izvršena prva faza, katere rezultate lahko najdete na priloženi povezavi.

“Praviloma napoteni delavci v tujini prejemajo tudi dodatke k plači, ki izvirajo izključno iz dela v tujini, npr. dodatek
za ločeno življenje ali dodatek zaradi višjih stroškov v tujini ipd., zato je dejansko prejeta plača višja od tiste, ki bi
jo prejeli, če bi opravljali enako delo v Republiki Sloveniji, s čimer se je postavljalo v enak položaj delavce, ki so

opravljali delo v tujini in delavce, ki so delo opravljali doma.”

“Projekt  poenotenja zavarovalnih podlag in zavarovalnih osnov za vsa socialna zavarovanja je izjemno zahteven
projekt, saj so zavarovalne podlage in osnove urejene v štirih področnih zakonih, ki poleg osnovnih kategorij

zavarovancev in osnov zavarovanja določajo tudi številne izjeme.”
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Od 2018 v Sloveniji strožji zakon o čezmejnem izvajanju storitev
S 1. januarjem 2018 se je pričel uporabljati zakon o čezmejnem izvajanju storitev, ki ga je Republika Slovenija
sprejela z namenom uskladitve z evropsko zakonodajo. Slednja predpisuje strožje pogoje za izdajo potrdil A1.
Zakon je omogočil organom, da mesečno pregledajo, ali je delodajalec, ki ima veljaven A1 za napotenega delavca,
predložil davčne izračune na zaslužke iz delovnega razmerja za svoje zaposlene ali ima neporavnane obveznosti, ki
izhajajo iz plačila dohodka iz delovnega razmerja. V primeru nepravilnosti mora po zakonu posredovati delovna
inšpekcija.

Lani velik upad predloženih A1 obrazcev, ki pričajo o delodajalčevih davčnih
izračunih
Upoštevajoč podatke iz uradnih analiz na ravni EU je bilo v Sloveniji v letu 2017 16-odstotno povečanje A1 obrazcev,
kar je pod povprečjem EU. V letu 2018 v Sloveniji beležimo za več kot 30-odstotni padec izdanih A1 obrazcev.

Večinski del A1 obrazec tako predstavljajo kratkoročne napotitve, ki se izdajo večkrat letno ali celo mesečno za isto
osebo.

Eno največjih panog, ki napotuje delavce iz Slovenije, predstavlja gradbeništvo, katero obsega 44 odstotkov vseh
napotitev. V letu 2018 je Slovenija za gradbeništvo izdala 38.118 obrazcev A1, vendar gre običajno za krajše
napotitve.
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Vroče je. In lahko nehate delati, če ...
Š.Z./M.M./STA / 23.07.2019, 14:48

V pisarnah ne sme biti nad 28 stopinj Celzija. A roko na srce - vročini niso
najbolj izpostavljeni pisarniški, temveč so najbolj na udaru delavci na
prostem - na cestah, gradbiščih, pa tudi kuharji, natakarji, varilci ... In še bi
lahko naštevali. Preverite, kakšne so njihove pravice, ko je zelo vroče! In
še, kaj pa, če vas zebe? Zaradi pretirane uporabe klime?

Podnebne spremembe, ki povzročajo težave kmetom in delavcem v drugih
sektorjih, bodo v prihodnjem desetletju zmanjšale produktivnost v obsegu, ki je
primerljiva z izgubo 80 milijonov delovnih mest za polni delovni čas, opozarjajo
v Mednarodni organizaciji dela (ILO). Vlade pozivajo k oblikovanju, financiranju in
implementaciji nacionalnih politik, ki bodo delavce obvarovale pred vročino.

Do leta 2030 naj bi izgubili 2,2 odstotka vseh opravljenih delovnih ur. Gre sicer za
oceno, ki temelji na optimistični predpostavki, da se bodo temperature v povprečju
do konca stoletja dvignile samo za 1,5 stopinje Celzija. Višje temperature naj bi
najbolj negativno vplivale na produktivnost v zahodni Afriki in južni Aziji, kaže
poročilo ILO o vplivu višjih temperatur na produktivnost. Globalni bruto domači
proizvod bo zato upadel za 1,4 odstotka oziroma za 2100 milijard evrov.

"Gre za ekvivalent gospodarstva Združenega kraljestva," je pojasnila soavtorica
poročila Catherine Saget. Globalno segrevanje bo najbolj prizadelo kmetijstvo in
gradbeništvo, saj delavci v omenjenih panogah svojega dela ne morejo opravljati v
senci ali hlajenih prostorih. "Tudi v najboljšem scenariju bo imela večja toplotna
obremenitev velike posledice za zaposlene in delodajalce, države in tudi globalno
gospodarstvo," je poudarila.

Vroče je tudi pri nas in zato smo preverili, kolikšne so primerne temperature za
delo. V pisarnah in drugih delovnih prostorih temperatura zraka ne sme presegati
28 stopinj Celzija, razen v "vročih delovnih prostorih", kjer so temperature višje
zaradi delovne opreme, na primer peči. In ob večji vročini mora delodajalec
poskrbeti za udobje delavcev in temperatura zraka v pomožnih prostorih, hodnikih
in stopniščih, ki so v povezavi z vročimi delovnimi prostori, ne sme biti višja od 20
stopinj Celzija.
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Ker pri 28 stopinjah Celzija običajno ne gre
za stalno preseganje dovoljene temperature,
lahko delodajalci izvedejo tudi začasne
ukrepe, ki veljajo le v času prekoračenih
najvišjih dovoljenih temperatur. Med njimi
so prerazporeditev delovnega časa, krajši
delovni čas, pogostejši in daljši odmori,
ponudba osvežilnih brezalkoholnih napitkov,
zmanjšanje intenzivnosti dela in podobno.
Seveda se lahko odločijo tudi za dodatne
klimatske in prezračevalne naprave. V
vsakem primeru mora zagotoviti varnost in
zdravje, skrajni ukrep pa je lahko tudi
prekinitev dela.

Po navedbah Evropske agencije za varnost
in zdravje pri delu EU-OSHA je idealna
delovna temperatura med 20 in 22 stopinj
Celzija. "Z naraščanjem temperature delovna zmožnost upada. Študije kažejo, da
se pri temperaturi nad 24 stopinj Celzija delovna zmožnost zmanjša za štiri
odstotke z vsako dodatno stopinjo. Če se temperatura dvigne nad 26 stopinj
Celzija, pade koncentracija, moč poide, pojavijo se napake, utrujenost in
izčrpanost, kar posledično vodi do večjega števila nezgod," opozarjajo.

Več o ukrepih in pomoči ob morebitnih zdravstvenih težavah zaradi
temperatur (vir: EU-OSHA) ...

Pravilnik o zahtevah za
zagotavljanje varnosti in zdravja
delavcev na delovnih mestih

Temperatura v prostorih, 25. člen:
(1) Delodajalec mora zagotoviti,
da temperatura zraka v delovnih
prostorih med delovnim časom
ustreza fiziološkim potrebam
delavcev glede na naravo dela in
fizične obremenitve delavcev pri
delu, razen v hladilnicah, kjer
upošteva kriterije za delo v
mrazu.(3) Temperatura zraka v
delovnih prostorih ne sme
presegati 28 °C. Izjema so t.i.
vroči delovni prostori, kjer
temperatura zraka lahko preseže
28 °C, vendar mora delodajalec v
tem primeru poskrbeti, da
temperatura zraka v pomožnih
prostorih, hodnikih in stopniščih,
ki so v povezavi z vročimi
delovnimi prostori, ni višja od 20
°C.

Ob visokih temperaturah lahko delodaja
► prerazporedi delovni čas,
► uvede krajši delovni čas,
► omogoči pogostejše in daljše odmore,
► ponudi osvežilne brezalkoholne napitke,
► zmanjša intenzivnost dela,
► dolgoročno uredi prezračevanje in klimo.
Skrajni ukrep je lahko tudi prekinitev dela.
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Roko na srce - bolj kot pisarniški so izpostavljeni predvsem delavci, ki delajo na
prostem. Na primer cestni delavci, pa tudi gradbinci, smetarji in urejevalci
površin. Vročini so izpostavljeni tudi kuharji, natakarji, gostinski in hotelski delavci
ter drugi. Če se zaposleni počuti ogroženo zaradi vročine, lahko odkloni delo, če
mu grozi neposredna nevarnost za življenje in zdravje, ker delodajalec ni izvedel
predpisanih varnostnih ukrepov, ter zahtevati, da se nevarnost odpravi. Na
delovnem inšpektoratu sicer ocenjujejo, da občasno, zlasti poletno, zvišanje
temperature v delovnih prostorih tudi čez 28 stopinj Celzija v večini primerov ne
predstavlja neposrednega ogrožanja zdravja in življenja. Vsekakor pa lahko
določena tveganja predstavlja za kronične bolnike, na primer srčne bolnike.

Ob vročini je nujno več odmorov v senci. FOTO: Dreamstime
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Kaj pa, če je premrzlo?

Zdaj pa obrnimo zgodbo: kaj pa, če je v pisarni premrzlo? Kaj lahko storite, če
vas na delovnem mestu ves čas zebe in ne gre za okolje, kjer so nizke temperature
nujne (hladilnice in podobno), temveč za na primer pisarno? Ali lahko odklonite
delo? Namreč, številne pisarne, trgovine in drugi delovni prostori se v vročih
poletnih dneh intenzivno ohlajajo s pomočjo klime. In če imamo z zakonom

Predlogi delovnega inšpektorata glede povišanih temperatur
na delovnih mestih:

→ Pri uporabi klimatskih naprav v pisarni priporočajo pravilo
minus sedem stopinj Celzija, kar pomeni, da temperatura zraka v
delovnem prostoru ne bi bila za več kot sedem stopinj Celzija
nižja od zunanje temperature.
→ Najbolj zahtevna dela opravite zgodaj zjutraj, ko je zunanja
temperatura še nizka.
→ Če delate v ekstremno visokih temperaturah, vedno delajte v
paru zaradi morebitnega nudenja pomoči.
→ Popijete lahko do tri litre brezalkoholnih pijač, najbolje vodo.
Ne pijte alkohola!
→ Oblecite se v lahka in zračna oblačila.
→ Izogibajte se slani prehrani in začimbam.
→ Seznanite se z zdravstvenimi simptomi, ki so značilni, ko je
človeški organizem izpostavljen previsokim temperaturam, kot so
na primer povišana telesna temperatura, vročinski izpuščaji,
rdečica, omedlevica. Brez ukrepov lahko sledijo vročinski krči,
vročinsko izčrpanost, celo vročinsko kap.
→ Najbolj učinkoviti so kratki in pogosti premori v ohlajenih
prostorih, temperatura katerih pa ne sme biti tako nizka, da bi bilo
zaradi nagle temperaturne spremembe ogroženo zdravje.

Za prikaz vsebine je potrebno omogočite piškotke
družbenih omrežij. OMOGOČI PIŠKOTKE
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določeno zgornjo mejo temperature delovnih prostorov, je zanimivo, da spodnje
zakon ne določa. Posledično zaposleni na nekaterih delovnih mestih zmrzujejo,
čeprav je zunaj "tropska vročina".

Delodajalci povečini nimajo določenih ukrepov, ki bi zaposlene varovali pred
prenizkimi temperaturami in pred škodljivimi vplivi (napačne uporabe ali pa
pretirane uporabe) klimatskih naprav. A vemo in nekateri ste morda na lastni koži
izkusili, da slednje lahko negativno vplivajo na počutje zaposlenega (občutek
premraženosti in neugodja, poslabšanje kroničnih bolezni ali določenih simptomov -
revmatska obolenja, migrene, glavoboli, težave z ušesi, sinusi, očmi, zobmi,
ginekološke težave, težave z ledvicami in mehurjem ...). 

Po navedbah delovnega inšpektorata je "delodajalec dolžan v zvezi s
temperaturami na delovnem mestu oziroma delovnem okolju zagotoviti, da
temperatura zraka med delovnim časom ustreza fiziološkim potrebam delavcev
glede na naravo dela in fizične obremenitve delavcev pri delu". Temperatura torej
ne sme preseči 28 stopinj Celzija, določajo predpisi. Glede prenizkih temperatur
pa ima delavec pravico odkloniti delo, če mu grozi neposredna nevarnost za
življenje ali zdravje, ker niso bili izvedeni predpisani varnostni ukrepi. 

Zelo, zelo mrzlo pa zna biti poleti zaradi klim v trgovinah, kar lahko občutijo zaposleni. FOTO: Dreamstime

Cekin.si 24.07.2019 
SredaDržava: Slovenija

Doseg: 121.417

14:11

https://cekin.si/clanek/izobrazevanje_in_zaposlite... 5 / 6

Cekin.si 24.07.2019 
SredaDržava: Slovenija

Doseg: 121.417 Kazalo

14:11

https://cekin.si/clanek/izobrazevanje_in_zaposlite...

22

https://cekin.si/clanek/izobrazevanje_in_zaposlitev/vrocina-delo-temperatura-temperature-poletje-vrocinski-val-ni-treba-delati-na-delovnem-mestu-pravilnik-28-stopinj-celzija.html


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Lahko delodajalca prijavite?

In kaj storiti, če je prevroče ali premrzlo? Najprej se seveda skušajte pogovoriti z
delodajalcem. Delavec lahko od delodajalca, in sicer tudi preko sveta delavcev ali
delavskega zaupnika, zahteva sprejetje ustreznih ukrepov za odpravo in
zmanjšanje tveganj za varnost in zdravje pri delu. Kadar delavci ali njihovi
predstavniki menijo, da delodajalec ni zagotovil ustreznih varnostnih ukrepov, lahko
zahtevajo nadzor inšpekcije.

Na delovnem inšpektoratu posebej ne vodijo natančne evidence, ali se kršitev
nanaša na temperature na delovnem mestu. Ocenjujejo pa, da letno prejmejo med
20 in 30 prijav zaradi domnevno previsokih ali prenizkih temperatur. Po
posameznih letih načeloma ugotovijo med 20 in 40 kršitev glede toplotnega udobja,
letos so jih do začetka julija ugotovili osem.

Na prijavo se vedno odzovejo in preverijo zadevo tudi na kraju, pravijo na
inšpektoratu. Če inšpektor ob nadzoru odkrije nepravilnosti, delodajalcu naloži, da v
izjavi o varnosti z oceno tveganja oceni tveganje za zaposlene zaradi temperatur in
sprejme ukrepe. Predvidene globe zaradi kršitev v delovnih prostorih so sicer med
2000 in 40.000 evrov za delodajalca in med 500 in 4000 evri za odgovorno osebo.
Za ugotovljene kršitve na gradbiščih pa je globa za delodajalca od 1251,88 do
12.518,80 evra, za odgovorno osebo pa od 125,19 do 1251,90 evra.

Čuvajte se in pomagajte si

Vsak posameznik je različno občutljiv na temperature. Nekaj, kar lahko nekoga
pahne v vročinski šok, drugi občuti manj intenzivno. Dejstvo pa je in tudi
zdravstvena stroka opozarja, da je treba biti previden ob vročini. Zato ... Čuvajte se.
Če že morate delati zunaj, si vzemite več odmorov v senci ali v hladu, se karseda
izogibajte neposrednemu soncu, se primerno zaščitite in pijte brezalkoholne
osvežilne pijače.

Če vas zebe zaradi klime, skušajte doseči dogovor s sodelavci. Nekaj, kar je za
nekoga vroče ali morda osvežujoče, je za drugega lahko grozna zmrzal. Glejte
nase in ne pozabite na sodelavca, ki sedi poleg vas. Ker ... če bo šel na bolniško
zaradi vnetih oči in ušes (kot posledice prenizke temperature in pihanja iz klime),
boste morali verjetno vi opraviti vsaj del njegovega dela. Raje si pomagajte in se
skušajte sporazumeti. Bolje bo za vse.

Cekin.si 24.07.2019 
SredaDržava: Slovenija

Doseg: 121.417

14:11

https://cekin.si/clanek/izobrazevanje_in_zaposlite... 6 / 6

Cekin.si 24.07.2019 
SredaDržava: Slovenija

Doseg: 121.417 Kazalo

14:11

https://cekin.si/clanek/izobrazevanje_in_zaposlite...

23

https://cekin.si/clanek/izobrazevanje_in_zaposlitev/vrocina-delo-temperatura-temperature-poletje-vrocinski-val-ni-treba-delati-na-delovnem-mestu-pravilnik-28-stopinj-celzija.html


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Koga lovijo Fursovi inšpektorji letos in kdo jim pomaga
Čas branja: 6 min

  

24.07.2019  16:31

Med invazijo vrste inšpektorjev so to poletje tudi davkarji in cariniki s
finančne uprave; v nemilosti so zaposlovalci na črno, prevozniki,
kurirji, turistični delavci in najemodajalci sob turistom ...

TANJA SMREKAR 

Več iz teme:  

 

0

davki > Finančna uprava RS >
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"Če vas obišče en inšpektor, denimo iz uprave za varno hrano, dobite hitro še drugega.
Tržnega, inšpektorja s Fursa, delovnega in tako dalje," pravijo znanci, bralci in
sogovorniki, s katerimi v poletnih dneh govorimo o poslovnih težavah. Tokrat smo
največ pozornosti namenili Fursovim inšpektorjem. Na njihove podatke se naslanjajo
tudi številne druge inšpekcijske službe.

S Fursa denimo preverijo davčno blagajno in morebitno delo ter "zaposlene" na črno.
To je odlična podlaga denimo za tržne inšpektorje, ki preverijo odpiralni čas in koliko
časa so posamezniki delali. Potem je tu še uprava za varno hrano, ki lahko na podlagi
podatkov Fursa iz davčne blagajne ugotovi, ali je denimo mesar res prodal le četrtino
izdelkov gostilnam, in ne več. S pomočjo Fursovih pregledov, predvsem prodaje prek
spleta, lahko na upravi za varno hrano, veterinarstvo in varstvo rastlin tudi ugotovijo,
ali se nekdo ukvarja s prepovedano dejavnostjo, kot je trgovanje s pasjimi mladiči.

Dodajmo: vsekakor so inšpekcije nujne in velikokrat koristne, na primer pri
preprečevanju trgovanja z mladiči in izkoriščanja zaposlenih. Po drugi strani pa
imamo tudi vrsto nepotrebnih predpisov (prestrogo omejevanje mesarjev, denimo),
črkobralske inšpektorje denimo pri strogem ukrepanju, če je gostilna ob dobrem
dnevu odprta kakšno uro ali dve predolgo.

Primeri obiskov inšpektorjev in njihovih zahtev

Preberite tudi

Imate stojnico, gostilno, mesnico, prodajate krmo, kruh, sadje,
zelenjavo ali sladoled? Inšpektorji so čedalje bolj aktivni

Objavili smo že zgodbo mesarja, ki zaradi predpisov, da male mesarije – če ne
gredo v velike naložbe – ne morejo prodati več kot četrtino prometa gostilnam,
životarijo. Inšpektorji se mu zdijo tudi neživljenjski, kar zadeva vsakdanje stvari, kot
so zloščene kljuke: "Vsekakor morajo biti neoporečno čiste. A če grem iz sprednjega v
zadnji del mesarije, moram pač prijeti za kljuko, in to se – če karikiram – pod lupo
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pač vidi." In, kot je še dodal – ko dobiš inšpektorja z enega področja, pridejo še drugi.
Gledajo deklaracije, izdane račune, tehtnico ...

Eden izmed prodajalcev hrane nam je zaupal zgodbo, kako so ga oglobili zaradi slabo
označene tehtnice, ki pa ni tehtala narobe.

Gostilničar, čigar ime tudi hranimo v uredništvu, nam je zaupal zgodbo o inšpektorjih
Fursa, ki so ga sredi dne obiskali v menzi. "Strogo odločni so trdili, da pri meni na
črno dela oseba – češ da so to videli iz izpiskov, ko je odtipkala račun –, na koncu se je
izkazalo, da so imeli en dan prestare podatke in da je vse v redu, gosti pa so malo
presenečeno opazovali celoten proces." Ob vseh milijonih, ki jih je država zapravila za
informacijske povezave, se očitno še kje zaplete. In povzroča nepotreben stres
podjetniku.

Preberite tudi

Policija lahko v vašo spalnico vstopi samo s sodnim nalogom,
Furs v vaš račun svobodno in brez omejitev

Spomnimo še na nadzore kurirskih služb. Država jim nalaga hudičevo
obveznost: »izdati« bodo morale svoje poslovne partnerje. Kurirske službe bodo
namreč morale preverjati, ali pri spletni trgovini zares delajo za tujce in torej ni
obračuna DDV ali pa so »tujci« v resnici stalne poslovne enote v Sloveniji in je torej
treba obračunati 22-odstotni DDV.

Kaj so glavna področja inšpekcijskega nadzora Fursa to
poletje?

1. SIVA EKONOMIJA: prodaja prek spleta, oddaja sob, delo na
črno

V postopkih nadzora po zakonu o preprečevanju
dela na črno in zakonu o davčnem potrjevanju
računov mobilni oddelki ugotovijo 22
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odstotkovkršitev, pri nadzorih po zakonu o
delovnem času in obveznih počitkih mobilnih
delavcev pa prek 60 odstotkov od nadziranih
subjektov.

V poletnih mesecih je bilo največ inšpekcijskih nadzorov na področju sive ekonomije,
pravijo na Fursu, in sicer pri:

inšpekcijah zaposlovanja na črno,
inšpekcijah davčnih blagajn oziroma davčnega potrjevanja računov (in torej
tudi dela brez izdaje računov).

Omenjenih morebitnih kršitev so največ preverjali in še preverjajo pri:

zavezancih, ki opravljajo delo na črno s prodajo blaga prek spleta,
sobodajalcih,
tistih, ki jih sumijo na podlagi morebitnih nepravilnostih v povezavi z davčnim
potrjevanjem računov. To je na primer pri zavezancih, pri katerih davčno
potrjujejo račune zaposleni z davčno številko, ki nima urejenega ustreznega
zavarovanja za delo.

Kje lahko najhitreje srečate fursovca z
mobilnega oddelka

Mobilni oddelki finančnih uradov, to so tisti, ki so
tudi oboroženi, poleti najpogosteje izvajajo
nadzore:

zaposlovanja na črno in izdajanja pravilnih
računov pri gotovinskem poslovanju, predvsem
v dejavnostih gostinstva, trgovine,
gradbeništva, prevoza blaga, kmetijstva in
drugih storitvenih dejavnostih; pri dejavnosti
taksi prevozov; pri prodaji sezonskega sadja in
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kmetijskih pridelkov; pri dejavnostih v okviru
različnih javnih prireditev;
na področju prevozov v cestnem prometu – po
zakonu o delovnem času in obveznih počitkih
mobilnih delavcev ter o zapisovalni opremi v
cestnih prevozih – opravljajo nadzore nad
spoštovanjem obveznih počitkov voznega
osebja tovornih vozil in avtobusov ter uporabo
zapisovalne opreme (tahografov);
tujih avtobusnih prevoznikov glede identifikacije
za namene DDV in obveznosti obračunavanja
DDV pri mednarodnem prevozu potnikov;
mobilni oddelki v poletnih mesecih izvajajo tudi
selektivne poostrene nadzore nad predpisano
uporabo vinjet.

2. DDV: Drugačni davčni računi kot končni obračuni,
prevozniki in izogibanje vstopu v sistem DDV

Na področju davkov je bilo največ nadzorov na področju DDV v kombinaciji
z nadzorom davčnih blagajn. Ta se je izvajal pri zavezancih, kjer so na Fursu
v analizi tveganja ugotavljali odstopanja med podatki o prometu po davčno
potrjenih računih (torej pri davčnih blagajnah) in podatkih o prometu po
predloženih davčnih obračunih.
Drugo pomembno področje nadzora DDV je bil nadzor na področju
dejavnosti in prometa s prevoznimi sredstvi ter nadzor zavezancev,
pri katerih obstaja sum izogibanja vstopa v sistem DDV oziroma
zavezancev za davek, ki niso identificirani za DDV, pa bi morali biti glede na
obseg, vrsto dejavnosti.

3. PRISPEVKI NA DELO

Na Fursu so bili aktivni (in so seveda še) tudi pri nadzorih pravilnosti in
pravočasnosti obračunavanja prispevkov in davka od drugih dohodkov,
kjer so izvajali nadzor predvsem pri zavezancih, ki ne predlagajo obračunov za
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izplačane dohodke zaposlenim. Pa tudi pri tistih, ki izplačujejo delavce, napotene v
tujino.

4. DAVKI NA DOBIČKE PODJETIJ IN IZ KAPITALA

Poudarili so še nadzore nad pravilnostjo in pravočasnostjo obračunavanja davka od
dohodkov pravnih oseb in davka od dohodka iz kapitala, kjer je bil nadzor
osredotočen na naslednja področja:

Preberite tudi

Finančni inšpektorji z vso silo nad prodajalce deležev v
podjetjih: Gre za izplačila dobičkov?

odkupi lastnih deležev oziroma ugotavljanje prikritih izplačil dobička;
družbe, ki so prenehale po skrajšanem postopku ter uveljavljanje olajšav za
raziskave in razvoj.

5. CARINE

S področja carinskih predpisov na Fursu poudarjajo preverjanje prijavljene
carinske vrednosti. Torej, preverjajo, ali je uvoznik denimo prijavil pravo vrednost
uvoženega blaga, na katero se plačuje carina.

Prav tako je nadzor usmerjen v preverjanje pravilnosti izvedbe carinskega
postopka sprostitve v prost promet in vnosa v domačo porabo za blago, ki
je oproščeno DDV, v okviru davčne dobave v drugo državo članico.

6. TROŠARINE

Na področju trošarin je nadzor usmerjen v preverjanje pravilnosti obračunane
trošarine in na področje okoljskih dajatev za onesnaževanje okolja zaradi odvajanja
komunalne odpadne vode.
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Kje so na Fursu odkrili največ nepravilnosti?

V nadzoru ugotavljajo največ kršitev pri delu in zaposlovanju na črno, tudi primere
nezakonitega zaposlovanja državljanov tretjih držav, sledijo kršitve na področju
izdajanja in davčnega potrjevanja računov.

Na področju DDV je največ nepravilnosti na področju odbitka DDV in nepravilnosti
obračuna DDV pri zavezancih, ki sodelujejo pri sistemskih utajah DDV.

Pri nadzoru obračunavanja davkov in prispevkov od izplačanih dohodkov fizičnim
osebam se kršitve nanašajo na nepredlaganje obrazcev REK in nepravilno oziroma
nepravočasno obračunavanje davkov od osebnih prejemkov.

Še vedno je v nadzoru veliko kršitev ugotovljenih v zvezi z nepredložitvijo
dokumentacije in poslovnih knjig v nadzoru, nevodenjem ali nepravilnim vodenjem
poslovnih knjig in dokumentacije, neodzivnostjo zavezancev za davek in drugimi
dejanji, s katerimi zavezanci ovirajo izvajanje nadzorov.

V inšpekcijskih nadzorih s področja carinskih, trošarinskih, okoljskih predpisov je
največ kršitev na področju carinskih predpisov (nepravilno uvrščanje blaga, rizično
blago) in okoljskih dajatev za onesnaževanje okolja zaradi odvajanja komunalne
odpadne vode.
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Prihodnje leto ljubljanska upravna
enota združena za Bežigradom
Na Linhartovi 13 ministrstvo za javno upravo načrtuje združitev večine
izpostav ljubljanske upravne enote, do katere naj bi prišlo med letošnjim
decembrom in januarjem prihodnje leto. Prenova stavbe za Bežigradom je
že v polnem teku, na ministrstvu za javno upravo ocenjujejo, da bo stala
več kot štiri milijone evrov.

Stavba upravne enote Bežigrad na Linhartovi 13. (Foto: Vanja
Brkić)

UPRAVNA ENOTA

STA
24. julij 2019

 24. julij 2019 10:30

Rusija obžaluje vdor
vojaškega letala v
južnokorejski prostor

1 min

Prestrukturiranje potisnilo
Deutsche Bank v rdeče
številke

11 min

#video Britanska
Kolumbija: helikoptersko
reševanje v reki ujetih
lososov

11 min

Thomas Bach: Še nikoli ni
bil leto dni pred igrami
nihče tako pripravljen, kot
j...

16 min

Daimler s prvo četrtletno
izgubo v zadnjem
desetletju

26 min

Čeprav ni prepovedana,
vožnja v natikačih, petkah
ali bosih nog ni varna

28 min

Skupina Telekom Slovenije
v polletju za 35 odstotkov
povečala dobiček;
delničarj...

31 min

Vse objave

NAJNOVEJŠE

Na Upravni enoti Ljubljana so za STA pojasnili,
da bodo na Linhartovi 13 združili izpostave
Center, Bežigrad, Moste-Polje, Šiška in Vič-
Rudnik. Te pokrivajo delovna področja graditve
objektov, kmetijstva, obče uprave in
premoženjskopravnih zadev. Na tej lokaciji že
deluje enota Bežigrad, ki tukaj ostaja tudi med
obnovo.

Na Linhartovo 13 se bo preselilo tudi vodstvo
Upravne enote Ljubljana ter oddelek za splošne
in kadrovske zadeve s finančno-računovodsko
službo. Na trenutni lokaciji bo ostala izpostava
Tobačna, kjer deluje sektor za upravne notranje
zadeve.

Dnevnik.si
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Stavba, v katero se seli državna uprava, je bila
prej v lasti Mestne občine Ljubljana (Mol).
Septembra 2017 so ministrstvo, Mol in Upravna
enota Ljubljana podpisali pogodbo, s katero je
Mol prenesel stavbo v državno last, v prostore, ki
jih zdaj uporablja uprava enota, pa bo občina
preselila uslužbence mestne uprave. "Odločitve o
tem, kateri oddelki se bodo selili, še nismo
sprejeli. Sledili bomo predvsem cilju optimizacije
delovnega procesa ter še višji kakovosti storitev
za naše meščane," so pojasnili za STA.

Do sedaj je prostore na Linhartovi 13 uporabljalo
31 društev ter drugih organizacij, med njimi tudi
Društvo za nenasilno komunikacijo, Javni zavod
Cene Štupar, Spominčica - Alzheimer Slovenija,
Društvo anonimnih alkoholikov, Društvo
gluhoslepih Slovenije Dlan, Društvo invalidov
Ljubljana Bežigrad in Zavod za oskrbo na domu
Ljubljana. Mol je uporabnikom zagotovil ustrezne
prostore na različnih lokacijah v Ljubljani.
Prostore na Linhartovi 13 pa so državi predali
prazne, brez stvari in oseb, so pojasnili.

Zaslediti je bilo mogoče informacije o slabšem
stanju stavbe, na kar občina odgovarja, da so
sproti opravljali vzdrževalna dela. "V času, ko je
bila Mol še lastnica, niso bila predvidena nobena
večja investicijska dela, saj stavba kot celota ni
bila v tako slabem stanju. Vsekakor pa ima vsak
lastnik posameznih delov v večstanovanjski
stavbi pravico, da sam kadarkoli preuredi in
estetsko izboljša svoje prostore," so zapisali.

V stavbi trenutno prenavljajo generalne
elektroinštalacije, tlake, delno stavbno pohištvo,
svetlobnike na strehi, vhodna vrata, menjajo
vodovodno inštalacijo ter sanirajo ogrevanje in
hlajenje. Uredila se bo tudi zunanja okolica
stavbe, so pojasnili na ministrstvu.

Vrednost investicije
ocenjujejo na več kot štiri
milijone
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Vrednost investicije združevanja upravne enote
in prenovo stavbe na ministrstvu ocenjujejo na
več kot štiri milijone. Izvedba gradbenih,
obrtniških in inštalacijskih del bo stala
3.305.799,54 evrov z DDV, dobava in montaža
opreme pa 632.248,35 evrov z DDV. Pogodba za
izdelavo projektne dokumentacije je vredna
137.980 evrov z DDV, pogodba za izdelavo
investicijske dokumentacije 5.441,20 evrov z
DDV, pogodba za izvajanje strokovnega
gradbenega nadzora pa 21.069,40 evrov z DDV.
Naročene so bile še predhodne študije in analize
objekta v višini 6.844,20 evrov z DDV.

Do leta 2019 je bilo v združevanje upravnih enot
vloženih 97.728,10 evrov z DDV. S temi sredstvi
so pokrili izdelavo projektne in investicijske
dokumentacije ter ostalih študij in analiz objekta.
Izvajalec je začel z deli konec maja.

Ker so prostori v lasti države, ljubljanska upravna
enota za uporabo prostorov ne bo plačevala
najemnine oz. bo plačevala le obratovalne
stroške.

Datum selitve za Bežigrad se je sicer že večkrat
zamaknil. Sporazum sta vlada in Mol sklenila že
maja 2016, takrat so predvideli, da se bo upravna
enota preselila že do konca 2016. Septembra
2017 so sklenili pogodbo o prenosu stavbe v
državno last. Takratni načelnik ljubljanske
upravne enote Lovro Lončar je selitev napovedal
za leto 2019, predvidoma bi se končala že maja.

Sedaj na ministrstvu za javno upravo selitev
načrtujejo med letošnjim decembrom in
januarjem prihodnje leto. Na ministrstvu na
vprašanje, zakaj se je selitev zamaknila, kot
razlog navajajo pozno primopredajo poslovnih
prostorov med Mol in ministrstvom, ki se je
zgodila 26. aprila.
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Kolektor	–	kralj	javnih	naročil	
Letos	je	bila	vrednost	javnih	naročil	za	gradbene	storitve	že	več	kot	662
milijonov	evrov.	Od	tega	je	za	48,5	milijona	evrov	del	dobil	Kolektor	Koling,
še	za	dodatnih	30,1	milijona	evrov	pa	lastniško	povezano	podjetje	Kolektor
CPG,	ki	se	je	uspešno	potegovalo	za	kar	24	javnih	naročil.

PREVIOUS

Letos	je	bila	vrednost	javnih	naročil	za	gradbene	storitve	že	več	ko
Kolektor	Koling.	(Foto:	Matjaž	Rušt)
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NAJNOVEJŠE

Iz	konzorcija	Markomarka	Nivala,	Nivala	Investa
in	Ekorela	so	v	minulih	dneh	družbi	2TDK
posredovali	dodatna	dokazila	o	tem,	da
izpolnjujejo	vse	pogoje	in	imajo	potrebne
reference	za	gradnjo	mostov	in	galerije	čez
dolino	Glinščice	na	trasi	drugega	tira	med	Divačo
in	Koprom.	V	2TDK	jih	bodo	sedaj	preučili	in	se
najkasneje	v	začetku	prihodnjega	tedna	odločili	o
usodi	razpisa.	Če	bodo	ugotovili,	da	so	reference

Pozdravljeni,	Matjaž
Dnevnik.si
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že	prvič	izbranega	konzorcija	ustrezne,	bodo
dela	ponovno	oddali	njim.	V	nasprotnem	primeru
se	bo	veselil	drugi	najcenejši	ponudnik	na
razpisu,	konzorcij	treh	najmočnejših	slovenskih
gradbenih	družb,	Kolektorja	CGP,	Rika	in
Pomgrada.

So	v	2TDK	ravnali	pravilno	ali
nevestno?
Na	razpis	družbe	2TDK	so	prispele	tri	ponudbe:
ponudba	konzorcija	Markomarka	Nivala,	Nivala
Investa	in	Ekorela	je	bila	vredna	7,96	milijona
evrov,	ponudba	konzorcija	Kolektorja	CGP,	Rika
in	Pomgrada	13,5	milijona	evrov,	ponudba
Godine	pa	14,3	milijona	evrov.	Junija	je	2TDK
izbral	najcenejšega	ponudnika,	a	nato	3.	julija
odločitev	razveljavil	»zaradi	izkazanih	sumov
glede	izpolnjevanja	pogojev	izbranega
ponudnika«.	Pred	tem	je	namreč	Kolektor
pregledal	ponudbo	izbranega	izvajalca	in	opazil
morebitne	nezadostne	reference,	pa	tudi
računsko	napako	v	razpisni	dokumentaciji.	Sum
je	naznanil	2TDK	in	ga	pozval	k	odpravi
nepravilnosti.	Zaradi	odprave	računske	napake
se	bodo	sorazmerno	podražile	tudi	vse	tri
ponudbe;	najcenejša	bo	znašala	8,5	milijona
evrov.

Medtem	pa	se	že	pojavljajo	opozorila,	da	2TDK
ni	upravičeno	razveljavil	izbora	razpisa,	saj
zakon	ne	navaja	neustreznega	pregleda	in
ocene	naročnika	kot	utemeljenega	razloga	za
razveljavitev	izbora.	Obrazložitev	2TDK	naj	bi
bila	torej	pravno	nesprejemljiva.	»Neustreznost
pregleda	in	ocene	ponudb	je	lahko	izkazana
samo	kot	nestrokovno,	malomarno,	površno,
skratka	kot	nevestno	delo	uprave	in	strokovne
komisije	za	oddajo	naročila	in	zlasti	kot	nevestno
delo	Družbe	za	razvoj	investicij	(DRI),	ki	opravlja
inženirske	storitve	za	2TDK.	Če	so	v	2TDK	in
DRI	ravnali	nevestno,	to	ni	kršitev	ZJN-3	in	ni
razlog	za	razveljavitev	odločitve,	pač	pa	je	razlog
za	preverjanje	odgovornosti,«	je	v	spletnem
zapisu	pojasnil	nekdanji	član	uprave	Družbe	za
avtoceste	(Dars)	Stanko	Štrajn.
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Večino	javnih	naročil
domačim	podjetjem
Gotovo	pa	je	nekaj;	prve	objekte	na	trasi
famoznega	drugega	tira	bo	gradilo	slovensko
podjetje	oziroma	konzorcij	slovenskih	družb.
Ekonomist	Jože	P.	Damijan	je	namreč	za	časnik
Večer	zapisal,	da	so	skupni	makroekonomski
učinki	–	torej	prihodki	za	domača	podjetja,
zaposlitve	in	fiskalni	učinki	–	precej	višji,	če
gradbeni	projekt	izvaja	domače	namesto	tuje
podjetje.

Statistična	analiza	podatkov	javnih	naročil
razkriva,	da	je	v	gradbeništvu	večina	del	oddanih
domačim	gradbenim	podjetjem.	Letos	je	bila
vrednost	javnih	naročil	za	gradbene	storitve	že
več	kot	662	milijonov	evrov.	Od	tega	je	za	48,5
milijonov	evrov	del	dobil	Kolektor	Koling	(osem
naročil),	še	za	dodatnih	30,1	milijona	evrov	pa
lastniško	povezan	Kolektor	CPG	(24	naročil).
Sledi	Pomgrad	z	12	javnimi	naročili	v	skupni
vrednosti	35,9	milijona	evrov	in	nato	Riko	z
dvema	razpisoma	za	30,8	milijona	evrov.

Na	lestvici	najuspešnejših	družb,	ki	kraljujejo	na
slovenskih	javnih	naročilih,	sta	pravzaprav	zgolj
dva	tujca.	Sarajevski	Euro-Asfalt	je	med	drugim
gradil	avtocesto	Draženci–Gruškovje,	skupaj	s
Kolektorjem	pa	tudi	dostopne	ceste	k	trasi
drugega	tira.	RDZ	Internacional	(Ruske	državne
železnice)	pa	se	je	skupaj	z	Rikom	uspešno
potegoval	za	gradnjo	vozlišča	Pragersko	v
vrednosti	63,2	milijona	evrov.	Družba	Markomark
Nival	je	v	tem	smislu	palček,	a	ni	nepomembna.
Letos	so	opravili	za	1,6	milijona	evrov	javnih
naročil,	glavnino	za	direkcijo	za	infrastrukturo	in
Slovenske	železnice.

Koliko	ostane	državi,	če
posel	odda	domačim?
Četudi	bi	bil	(samostojni)	tuj	ponudnik	cenejši
celo	do	30	odstotkov,	je	skupni	makroekonomski
učinek	za	domačo	državo	bistveno	večji,	če
posel	dobijo	domača	podjetja,	je	izračunal
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Damijan.	Ponazarja,	da	gre	pri	gradbenem	poslu
v	vrednosti	100	milijonov	evrov,	ki	ga	dobi
domači	izvajalec,	35	milijonov	domačim
podizvajalcem,	21	milijonov	za	materialne
stroške,	11	milijonov	za	uvožene	inpute,	12
milijonov	za	plače,	13	milijonov	za	poslovni
presežek	(amortizacija	in	dobiček),	8	milijonov
pa	za	davke.

Upoštevajoč	medsebojne	dobave	med	podjetji	bi
od	100	milijonov	evrov	šlo	27	milijonov	za
uvožene	inpute,	preostalih	73	milijonov	pa	bi	se
razdelilo	med	domačimi	subjekti.	Če	posel	dobi
tuje	podjetje,	ki	pripelje	svojo	mehanizacijo	in
delavce,	pri	nas	pa	plačuje	elektriko	in
komunalne	storitve	ter	material,	od	posla	v
vrednosti	100	milijonov	evrov	ostane	v	Sloveniji
le	okrog	20	milijonov,	je	zapisal.	Obenem	je	tudi
sam	priznal,	da	slovenski	izvajalci	nimajo
potrebnih	referenc,	da	bi	se	za	glavna	dela	pri
denimo	drugem	tiru	potegovali	sami.	Posel	lahko
dobijo	le	kot	člani	konzorcija	s	tujimi	izvajalci.
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ŠMARJEŠKI

VRELCI

FONTANA - Če imajo v Žalcu fon-
tano piva, bodo imeli v Šmarjeti
fontano cvička, tako kot dolenjski
občini, ki ima izvrstne vinogra-
dnike, pritiče. Gotovo bi tudi tu

prav prišlo, da bi si lahko poma-
gali z denarjem, ki bi ga dobili na

račun dobitnika eurojackpota -
tako kot v žalski občini. A župan
Marjan Hribar je pripomnil, da
bodo fontano cvička dobili, tudi

če do zadetka ne pride. In če so se

Žalčanom ob postavitvi nekateri

smejali, se zdaj smeje njim, saj
je fontana piva s prodajo več kot
upravičila svoj obstoj. Letos tam

menda ponujajo 27 piv 23 sloven-
skih pivovarjev, vprašanje pa je,
cviček katerega vinogradnika oz.

vinogradnikov bo tekel iz fontane

cvička.
GRADNJA - Na šmarješki občini
želijo z dopolnjenim OPN-jem

spodbuditi stanovanjsko gradnjo
in zagotoviti gradbene parcele za-

njo. Po besedah župana je njihova
vizija, da bi bile Šmarješke Toplice

najbolj dragocen del Dolenjske,
najbolj iskan kraj, v katerem bi

ljudje želeli živeti. Naravno okolje

imajo, razvija se turizem, bo pa

gotovo treba še kaj narediti.
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GRADNJA RASTLINJAKOV SKORAJ STOJI

Se še letos obeta rešitev?
Državni sekretar na kmetijskem ministrstvu Jože Podgoršek napoveduje, da poskušajo reši-

tev za rastlinjake najti v zakonu o kmetijskih zemljiščih, ki ga država pravkar spreminja
NOVO MESTO - V zadnjem letu se je
v Sloveniji postavljanje rastlinjakov
skorajda ustavilo. To je rezultat nove
gradbene zakonodaje, ki velja od sre-
dine lanskega leta in je pred kmete

postavila nove ovire, na katere je
februarja, kot smo že pisali, opozoril
tudi Sindikat kmetov Slovenije.

Do lanskega junija so se vsi rastlinjaki
šteli za enostavne oz. nezahtevne objek-

te, a nova zakonodaja za rastlinjake, ve-

čje od 150 kvadratnih metrov, zahteva

projektno dokumentacijo, pridobivanje
številnih soglasij in plačilo komunalne-

ga prispevka. Nekateri kmetje so se celo

prijavili na razpis za postavitev rastlinja-
kov, ki je bil objavljen pred 1. junijem,
ker pa so vloge obravnavali po tem da-

tumu, so jih zavrnili.

Kmetje so opozarjali, da projektna do-

kumentacija za večji rastbnjak stane

3.000 evrov in da komunalni prispevki
lahko znesejo 7.500 in ponekod celo čez
100.000 evrov, kar je veliko preveč, da bi

se vložek v rastlinjak izplačal. Poleg tega
je neugodno še, da morajo kmetje po no-

vem, če rastbnjak stoji na kmetijski povr-
šini, za to zemljišče plačati dvojno: komu-
nalni prispevek in katastrski dohodek.

Sindikat kmetov je pred sprejetjem nove

gradbene zakonodaje opozarjal na ured-
bo o razvrščanju objektov, a zaman. Ker
plačevanje komunalnih prispevkov sodi

v občinsko pristojnost, so nekatere obči-

ne, ki so bolj naklonjene kmetijstvu, pri-
spevke precej znižale. Glede gradbenih
dovoljenj pa se kmetijsko ministrstvo
zdaj intenzivno dogovarja in išče rešitve

z ministrstvom za okolje in prostor, kot

nam je pred kratkim povedal Jože Pod-
goršek, državni sekretar na kmetijskem

ministrstvu.

»Ena od možnosti je, da v zakonu o kme-
tijskih zemljiščih, ki se zdaj spreminja,
najdemo rešitev za postavljanje rastli-

njakov. Če bomo rešitev lahko vključili
v ta zakon, lahko računamo, da bo proti
koncu jeseni šel v fazo sprejemanja, v

medresorsko usklajevanje, nato pa na

vlado in DZ,« je napovedal Podgoršek.
Pri tem je priznal zdajšnje absurdno

stanje. Kmetijsko ministrstvo namreč

s sredstvi Programa razvoja podeželja

pospešuje gradnjo rastlinjakov, ker želi
podaljšati sezono pridelave in dvigniti
samooskrbo z zelenjavo. Prav za take

naložbe zagotavlja večji delež sofinanci-

ranja kot pri drugih naložbah. Na drugi
strani pa investitorji naletijo na take
ovire, da rasthnjakov skoraj nihče več
ne postavlja. Eden od kmetov s Krškega
polja je pred kratkim opozoril, da je želel

postaviti več 20-metrskih rastlinjakov, a

bi moral za vsakega pridobiti gradbeno
dovoljenje.

»Rastlinjaki se delno še postavljajo, saj
ima mnogo občin za kmetijske objekte
določene zelo nizke komunalne pri-
spevke, poleg tega pa je gradbeno dovo-

ljenje precej enostavno pridobiti, če gre
za vnaprej narejene rastlinjake, ki se na

terenu samo postavijo,« je pojasnil Pod-

goršek.
Pri postavljanju rastlinjakov se inve-

stitorjem lahko zgodi, da na njihovem

območju občinski prostorski načrt ne

predvideva rastlinjakov. Včasih je to celo

na območju namakalnih sistemov, kot se

je to zgodilo na območju Kalce - Naklo v

krški občini. Občina menda namerava

spremeniti prostorski dokument, a je to

predvideno šele do leta 2021, zato je ena

od možnosti, kot pravijo na kmetijskem
ministrstvu, da kmetje svoji občini pre-
dlagajo, naj OPN sprejme v ločenem in

torej hitrejšem postopku.
B. Dušič Gornik

Brez rastlinjakov ni lokalne oskrbe z zelenjavo vse leto. (Foto: B. D. G.)
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Vteh dneh, najverjetneje pa še

ta mesec, bodo gradbinci na-

posled zasadili prve lopate

za ureditev nevarnega cestnega odseka

med Šmarjeto in Škofjo vasjo. Gre za

eno najnevarnejših cestnih povezav v
našem delu regije, čeravno zadnja leta

na njej ni bilo smrtnih primerov. So

pa zato šolarji vsakodnevni uporabniki
ceste, ki nima niti pločnika, kaj šele

kolesarske steze, da bi lahko varneje

- predvsem pa malce bolj proč od to-

vornjakov in ostalega tranzita - prišli
vsaj do šolskega avtobusa.

Obnova ni zadoščala
Začetek gradbenih del so napovedo-

vali za pomlad, a kakor je v naši državi

že običaj, so napovedi eno, resničnost

pa drugo. Če so bili lahko brez pločnika
35 let, bodo pa še tri mesece in pol,
si je najbrž mislil kdo od pristojnih v
državni direkciji za infrastrukturo. Gre

namreč za državno cesto od Hudinje do

Škofje vasi, katere kilometrski odsek

so pred sedemnajstimi leti sicer obno-

vili, a je kljub temu daleč od sodobnih
prometnovamostnih standardov, saj se

pešci in kolesarji tiščijo ob rob vozišča.

Kaj pa pozimi, ko se tam nabere sneg?

Direkcija izbrala izvajalca
Upoštevajoč vse to in še dejstva, da

bo urejanje cestišča povzročalo zastoje,

ropotanje strojev pa se bo zavleklo v
novo šolsko leto, pa so krajani, vajeni

obljub in zamud, bržčas lahko zado-
voljni. Na Mestni občini Celje so nam

pojasnili, da jih je direkcija že obve-

stila o izbiri izvajalca tega državnega
projekta. Ta bo obnovil približno kilo-

meter dolg odsek, na obeh straneh bo

postavil pločnik in kolesarsko stezo,

celjsko podjetje Vodovod-kanalizacija
pa bo obnovilo tisto, kar imajo napisa-

no v nazivu družbe. »Na ovinku, kjer

je križišče s Tumovo cesto, je pred-
videno krožišče, ki bo pripomoglo k

izboljšanju prometne varnosti. MOC

bo za rekonstrukcijo ceste iz proraču-

na primaknila 30 odstotkov potrebnih
sredstev, financirala bo graditev pločni-
ka, kolesarske steze in postavitev javne
razsvetljave,« so še zapisali.

Dolga pogajanja z lastniki
MOC se je ves čas aktivno vključe-

vala tudi v postopke odkupov zemljišč,

za kar je prispevala polovico denarja.

Spomnimo, da seje nekaj zamude nab-
ralo tudi v teh postopkih, saj lastniki ze-

mljišč svojih parcel ob načrtovani trasi

niso želeli (kar tako) odstopiti, za kar so

se pogajanja zavlekla (enako gre verje-

tno pričakovati tudi pri gradnji pločnika

med Zadobrovo in Trnovljami, ki bo

bržčas naslednji velik projekt).
Rekonstrukcija bo sicer stala približ-

no 2,2 milijona evrov, najverjetneje pa

še kakšen evro več. Razloge za zamudo
pri začetku gradnje gre iskati v postop-
kih izbire izvajalca preko javnega raz-

pisa. Vendarle naj bi najnujnejša dela
končali še letos. Računajo, da jim bo
za prihodnje leto ostalo le okoli dvajset
odstotkov načrtovanih posegov.

Velika
zamuda,
a vsaj
začelo se bo
Varnost otrok.
Dolgo pričakovana ureditev nevarnega odseka
naj bi stekla še ta mesec.
» Piše: Primož Škerl
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Šolarji kmalu ne bodo več s strahom pogledovali na vozišče.
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Prihodnje leto ljubljanska upravna
enota združena za Bežigradom
Na Linhartovi 13 ministrstvo za javno upravo načrtuje združitev večine
izpostav ljubljanske upravne enote, do katere naj bi prišlo med letošnjim
decembrom in januarjem prihodnje leto. Prenova stavbe za Bežigradom je
že v polnem teku, na ministrstvu za javno upravo ocenjujejo, da bo stala
več kot štiri milijone evrov.

Stavba upravne enote Bežigrad na Linhartovi 13. (Foto: Vanja
Brkić)

UPRAVNA ENOTA

STA
24. julij 2019

 24. julij 2019 10:30

Rusija obžaluje vdor
vojaškega letala v
južnokorejski prostor

1 min

Prestrukturiranje potisnilo
Deutsche Bank v rdeče
številke

11 min

#video Britanska
Kolumbija: helikoptersko
reševanje v reki ujetih
lososov

11 min

Thomas Bach: Še nikoli ni
bil leto dni pred igrami
nihče tako pripravljen, kot
j...

16 min

Daimler s prvo četrtletno
izgubo v zadnjem
desetletju

26 min

Čeprav ni prepovedana,
vožnja v natikačih, petkah
ali bosih nog ni varna

28 min

Skupina Telekom Slovenije
v polletju za 35 odstotkov
povečala dobiček;
delničarj...

31 min

Vse objave

NAJNOVEJŠE

Na Upravni enoti Ljubljana so za STA pojasnili,
da bodo na Linhartovi 13 združili izpostave
Center, Bežigrad, Moste-Polje, Šiška in Vič-
Rudnik. Te pokrivajo delovna področja graditve
objektov, kmetijstva, obče uprave in
premoženjskopravnih zadev. Na tej lokaciji že
deluje enota Bežigrad, ki tukaj ostaja tudi med
obnovo.

Na Linhartovo 13 se bo preselilo tudi vodstvo
Upravne enote Ljubljana ter oddelek za splošne
in kadrovske zadeve s finančno-računovodsko
službo. Na trenutni lokaciji bo ostala izpostava
Tobačna, kjer deluje sektor za upravne notranje
zadeve.

Dnevnik.si
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Stavba, v katero se seli državna uprava, je bila
prej v lasti Mestne občine Ljubljana (Mol).
Septembra 2017 so ministrstvo, Mol in Upravna
enota Ljubljana podpisali pogodbo, s katero je
Mol prenesel stavbo v državno last, v prostore, ki
jih zdaj uporablja uprava enota, pa bo občina
preselila uslužbence mestne uprave. "Odločitve o
tem, kateri oddelki se bodo selili, še nismo
sprejeli. Sledili bomo predvsem cilju optimizacije
delovnega procesa ter še višji kakovosti storitev
za naše meščane," so pojasnili za STA.

Do sedaj je prostore na Linhartovi 13 uporabljalo
31 društev ter drugih organizacij, med njimi tudi
Društvo za nenasilno komunikacijo, Javni zavod
Cene Štupar, Spominčica - Alzheimer Slovenija,
Društvo anonimnih alkoholikov, Društvo
gluhoslepih Slovenije Dlan, Društvo invalidov
Ljubljana Bežigrad in Zavod za oskrbo na domu
Ljubljana. Mol je uporabnikom zagotovil ustrezne
prostore na različnih lokacijah v Ljubljani.
Prostore na Linhartovi 13 pa so državi predali
prazne, brez stvari in oseb, so pojasnili.

Zaslediti je bilo mogoče informacije o slabšem
stanju stavbe, na kar občina odgovarja, da so
sproti opravljali vzdrževalna dela. "V času, ko je
bila Mol še lastnica, niso bila predvidena nobena
večja investicijska dela, saj stavba kot celota ni
bila v tako slabem stanju. Vsekakor pa ima vsak
lastnik posameznih delov v večstanovanjski
stavbi pravico, da sam kadarkoli preuredi in
estetsko izboljša svoje prostore," so zapisali.

V stavbi trenutno prenavljajo generalne
elektroinštalacije, tlake, delno stavbno pohištvo,
svetlobnike na strehi, vhodna vrata, menjajo
vodovodno inštalacijo ter sanirajo ogrevanje in
hlajenje. Uredila se bo tudi zunanja okolica
stavbe, so pojasnili na ministrstvu.

Vrednost investicije
ocenjujejo na več kot štiri
milijone
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Vrednost investicije združevanja upravne enote
in prenovo stavbe na ministrstvu ocenjujejo na
več kot štiri milijone. Izvedba gradbenih,
obrtniških in inštalacijskih del bo stala
3.305.799,54 evrov z DDV, dobava in montaža
opreme pa 632.248,35 evrov z DDV. Pogodba za
izdelavo projektne dokumentacije je vredna
137.980 evrov z DDV, pogodba za izdelavo
investicijske dokumentacije 5.441,20 evrov z
DDV, pogodba za izvajanje strokovnega
gradbenega nadzora pa 21.069,40 evrov z DDV.
Naročene so bile še predhodne študije in analize
objekta v višini 6.844,20 evrov z DDV.

Do leta 2019 je bilo v združevanje upravnih enot
vloženih 97.728,10 evrov z DDV. S temi sredstvi
so pokrili izdelavo projektne in investicijske
dokumentacije ter ostalih študij in analiz objekta.
Izvajalec je začel z deli konec maja.

Ker so prostori v lasti države, ljubljanska upravna
enota za uporabo prostorov ne bo plačevala
najemnine oz. bo plačevala le obratovalne
stroške.

Datum selitve za Bežigrad se je sicer že večkrat
zamaknil. Sporazum sta vlada in Mol sklenila že
maja 2016, takrat so predvideli, da se bo upravna
enota preselila že do konca 2016. Septembra
2017 so sklenili pogodbo o prenosu stavbe v
državno last. Takratni načelnik ljubljanske
upravne enote Lovro Lončar je selitev napovedal
za leto 2019, predvidoma bi se končala že maja.

Sedaj na ministrstvu za javno upravo selitev
načrtujejo med letošnjim decembrom in
januarjem prihodnje leto. Na ministrstvu na
vprašanje, zakaj se je selitev zamaknila, kot
razlog navajajo pozno primopredajo poslovnih
prostorov med Mol in ministrstvom, ki se je
zgodila 26. aprila.
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Zaradi spremembe gradbene zakonodaje manj prijav
v podporno shemo proizvodnje energije
Ljubljana, 24. julija (STA) - Število prijavljenih projektov na razpisu za proizvodne naprave obnovljivih virov
energije in soproizvodnjo toplote in električne energije za vstop v podporno shemo je upadlo zaradi spremenjene
gradbene zakonodaje, ugotavlja Agencija za energijo. Po novem je ob prijavi projektov namreč treba priložiti
veljavno gradbeno dovoljenje.

Agencija je lani objavila dva javna poziva investitorjem k prijavi projektov proizvodnih naprav za proizvodnjo električne
energije iz obnovljivih virov energije in v soproizvodnjo toplote in električne energije za vstop v podporno shemo, od
katerih je bil eden zaključen v letu 2018, drugi pa v začetku letošnjega.

Na februarja lani objavljen poziv so investitorji prijavili 233 projektov; od tega je bilo prijavljenih 215 projektov za nove
proizvodne naprave, 18 za obnovo obstoječih proizvodnih naprav in en projekt za pretežno novo proizvodno napravo.

Na naslednji javni poziv, ki je bil objavljen decembra lani, pa je, predvsem zaradi zahteve po predložitvi gradbenega
dovoljenja, prispelo le 132 prijav, od tega 118 za nove in 14 projektov za obnovljene proizvodne naprave, samo ena
prijava pa za proizvodno napravo, ki izkorišča energijo vetra. Te sicer prevladujejo v vseh preostalih javnih razpisih, tako
med prijavljenimi kot tudi izbranimi projekti.

Doslej izpeljani pozivi po ocenah agencije sicer kažejo, da je ob obstoječih spodbudah podporne sheme med
potencialnimi investitorji še vedno velik interes za gradnjo proizvodnih naprav. Izbrani projekti v okviru zaključenih
javnih pozivov nakazujejo spodbuden nadaljnji razvoj proizvodnje električne energije iz tovrstnih naprav. "Precej
zaskrbljujoče pa je dejstvo, da je med izbranimi projekti veliko proizvodnih naprav, ki izkoriščajo energijo vetra, katerih
umestitev v prostor bo terjala precej napora," so dodali.

Po mnenju agencije, ki je analizo prijav objavila v poročilu o stanju na področju energetike za leto 2018, je shema
državne pomoči za spodbujanje spodbujanje proizvodnje električne energije iz obnovljivih virov in v soproizvodnji
električne energije in toplote z visokim izkoristkom eden pomembnejših ukrepov politike Slovenije pri razvoju uporabe
obnovljivih virov energije.

Podporna shema se v Sloveniji izvaja od leta 2009 in sicer kot obratovalna podpora za tekoče poslovanje, kjer
proizvajalci sami prodajo električno energijo na trgu, kot državna pomoč pa jim je izplačana razlika med opredeljenim
stroškom proizvodnje, ki vključuje tudi normalen donos, in referenčno tržno ceno električne energije ali kot zagotovljen
odkup električne energije po vnaprej določeni fiksni ceni.

Za naprave na obnovljive vire energije je podporo mogoče zagotoviti za največ 15 let, za soproizvodne enote pa za
največ 10 let.

Agencija je nov razpis za vstop v podporno shemo objavila prejšnji mesec, prijave pa sprejemajo do 30. avgusta. Skupna
višina razpoložljivih sredstev je 10 milijonov evrov, ki bodo namenjena investitorjem za zagotavljanje podpor za
elektriko.
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Minervo - Mali delničarji zahtevajo prevzemno ponudbo
Minervo

Natisni

Medij: Dnevnik (posel)  Avtorji: Sebastjan Morozov Teme:  mali delničarji, ZPRE-1  Datum: Ponedeljek, 22.
julija 2019 Stran: 5
 
MINERVO 
 
Menedžerji skupine Minervo, ki so konec lanskega leta v vprašljivih okoliščinah prevzeli tri hčerinske družbe, so po
oceni predsednika Društva Mali delničarji Slovenije Rajka Stankoviča delovali usklajeno. Ker njihovo lastništvo
presega prevzemni prag, bi morale te družbe po njegovih besedah objaviti prevzemno ponudbo.
 
Na zadnji skupščini Minerva, ki se ukvarja z miniranjem, vrtanjem in izkoriščanjem rudnin, so mali delničarji terjali
pojasnila o številnih poslih in zahtevali, da posebni revizor preveri nekatere posle v zadnjih treh letih. Zanimajo jih
predvsem posli med Minervom in do decembra lani tremi hčerinskimi družbami - Minervo control, Proeksom in
Vibrolabom. Te družbe so bile prodane članom vodstva in nadzornega sveta Minerva. Zahtevali so tudi preveritev
poslov s hčerinsko družbo v Beogradu. Predlog za posebno revizijo so utemeljili s tem, da obstaja sum, da je pri
sklepanju določenih poslov prišlo do negospodarnega ravnanja, s katerim naj bi oškodovali družbe. Zahtevo za
posebno revizijo je dolgoletni direktor Minerva Vojko Reven, ki je na skupščini po pooblastilu zastopal še pet drugih
delničarjev, kar mu je omogočalo 87 odstotkov prisotnih glasov, zavrnil. Prav tako je zavrnil več drugih
predlogov malih delničarjev. Zato so ti na izglasovane sklepe napovedali izpodbojne tožbe.
 
Zahteva za odvzem glasovalnih pravic
 
Zapletlo se je že na začetku skupščine, ko so manjšinski delničarji z nasprotnim predlogom predlagali, da namesto
predlagane Rebeke Reven, ki je hči direktorja Vojka Revna, skupščino vodi predsednik MDS. Rajko Stankovič.
Takšen predlog so utemeljili s tem, da je Revnova v navzkrižju interesov, saj bo morala njemu in povezanim
osebam zaradi kršitve določil prevzemne zakonodaje odvzeti glasovalne pravice. »Po preseganju prevzemnega
praga od decembra lani niso podali prevzemne ponudbe preostalim delničarjem, zato je treba Revnu in še drugim
delničarjem, ki so povezane osebe, odreči uresničevanje glasovalnih pravic, saj jim te skladno z zakonom o
prevzemih mirujejo,« so svoj predlog utemeljili mali delničarji. Toda glasovalne pravice na skupščini niso bile
odvzete nikomur, na podlagi razprave, ki se je odvila, pa je prisotna notarka opozorila na možnost ničnosti
skupščinskih sklepov.
 
In zakaj so mali delničarji prepričani, da nekaj lastnikov družbe Minervo, ki je lani ustvarila šest milijonov evrov
prihodkov in dobrih 76 tisočakov čistega dobička, deluje usklajeno?
 
Konec lanskega leta je Minervo prodal projektantsko družbo Minervo control, laboratorij za meritve v gradbeništvu
in rudarstvu Vibrolab in družbo Proeks, ki trguje z gospodarskimi razstrelivi, skladišči razstrelivo in prevaža nevarno
blago. Proeks je lani ustvaril 2,25 milijona evrov prihodkov od prodaje in 147 tisočakov čistega dobička. S skoraj 38-
odstotnim lastniškim deležem je največji lastnik Proeksa postal Vojko Reven, preostalo lastništvo pa so si razdelili
menedžerji in člani nadzornega sveta skupine Minervo.
 
Ravno z nakupi hčerinskih družb so po prepričanju Stankoviča menedžerji skupine Minervo presegli prevzemni prag,
ki je določen pri 33,33 odstotka pridobljenih delnic. Povezane osebe so tudi 33,99-odstotne lastnice družbe
pooblaščenke Pomin, ta pa je 44,83-odstotna lastnica Minerva. To pomeni, da povezane osebe skupaj z družbo
pooblaščenko obvladujejo skoraj 80 odstotkov Minerva, s čimer je presežen še en prevzemni prag, meni Stankovič.

Skupaj.si 24.07.2019 
SredaDržava: Slovenija

Doseg:

17:47

http://www.skupaj.si/kliping/2019-07-24/minervo-ma... 1 / 2

Skupaj.si 24.07.2019 
SredaDržava: Slovenija

Doseg: Kazalo

17:47

http://www.skupaj.si/kliping/2019-07-24/minervo-ma...

46

http://www.skupaj.si/kliping/2019-07-24/minervo-mali-delnicarji-zahtevajo-prevzemno-ponudbo




O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

 
Po prevzemni zakonodaji pa morajo osebe, ki delujejo usklajeno, ko presežejo prevzemni prag, dati ponudbo za
nakup vseh delnic. Ker tega niso storili, bi jim morale po njegovem prepričanju glasovalne pravice na skupščini
mirovati, je poudaril Stankovič.
 
O prevzemni ponudbi bo odločil ATVP 
 
Vprašljivih poslovnih dogodkov je bilo po njegovem prepričanju še več. Tako pri prodaji Minerva control in Vibrolaba
- izkupiček je znašal devet tisočakov za vsako - sploh niso bile narejene cenitve vrednosti, vrednost Proeksa pa je
bila, kot je poudaril Stankovič, določena čez palec po podatkih iz konca leta 2017. »Ker so bili prodajalci in kupci
podjetij v eni vlogi, bi se morali nadzorniki Minerva, ki so odločali o prodaji, izločiti, o prodaji družb pa bi morala
odločati skupščina,« je še prepričan Stankovič.
 
Vprašljiva se mu zdi tudi prodaja 5.000 lastnih delnic (2,24 odstotka vseh izdanih delnic) Minerva. Te so bile
prodane po nabavni vrednosti 9,91 evra za delnico, ne pa po knjigovodski vrednosti 13,68 evra za delnico. Tudi ta
posel so po besedah Stankoviča odobrili člani nadzornega sveta Minerva, ki pri tem niso enakopravno obravnavali
preostalih manjšinskih delničarjev. Naključno ali ne, ta paket delnic je potem, ko so njegovi lastniki postali
menedžerji in nadzorniki skupine Minervo, za 49.550 evrov odkupil Proeks.
 
Zadnjo besedo o tem, ali bodo morali lastniki Minerva objaviti prevzemno ponudbo za nakup vseh delnic družbe, bo
imela Agencija za trg vrednostnih papirjev (ATVP). 
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